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سرمقاله

چرا دامداران استان
 قید حمایت بیمه را زده اند؟! 

در یک تعریف آکادمیک! بیمه، وسیله ای برای محافظت از ضررهای مالی عنوان 
شده و در واقع یک ساز و کار علمی برای این است که فرد بهره بردار در زمان بروز 
هر حادثه احتمالی، با دریافت برخی خدمات، خسارت های احتمالی را جبران نماید، 
بنابراین بیمه، روشی برای مقابله با ریسک است که برای بخش های مختلف از 
جمله درمان، منزل، خودرو، دام، محصولات کشاورزی، طیور و... به فراخور شرایط، 
راهبردهای متفاوت دارد. در این میان با توجه به نقش کشاورزی و دامداری در اقتصاد 
کشور، بیمه محصولات کشاورزی و دامی یکی از مهمترین ابزار هایی است که با 
جبران خسارت های ناشی از بلایای طبیعی، سیل، تگرگ، سرمازدگی، حمله آفت ها 
و تنش های محیطی و... می تواند کشاورزان را به تولید، دلگرم و امیدوار سازد. بدون 
تردید همین حمایت و پشتیبانی است که سبب شده در کلان کشور و بنا به گفته عضو 
 هیأت مدیره صندوق بیمه کشاورزی، بیمه دام و محصولات  ... ادامه در صفحه 2

* بهروزی فر

۳پیگیری یک گزارش، 5 سال بعد از انتشار؛  میراث تاریخی فردوس همچنان زیر سُم دام ها 5اولویت استخدام در آموزش و پرورش با مناطق کمتر برخوردار است

ضرب الاجل معاون استاندار برای  بهره مندی مناطق معدنی از ظرفیت گردش مالی سرمایه گذاران؛

مهلت ۳ ماهه معادن برای
 انتقا ل حساب مالی به استان

      با آرزوی قبولی طاعات )مادرم آینه مهر خدابود( 
هشت سال است که همزمان با ایام و لیالی قدر در سوگ مادر عزیزمان 

سیده بیگم رضوی سیدانی 
مهربانی ها و خاطرات ماندگارش را مرور می نماییم، به روح آرام گرفته 

عزیزمان فاتحه و صلواتی نثار می کنیم. 

خانواده های قالیبافان

با نهایت تاسف و تاثر
 اولین سالگرد درگذشت مرحوم مغفور 

کربلایی محمد مؤمنی
 را به اطلاع تمامی دوستان و آشنایان می رساند.

 مراسمی بدین منظور روز جمعه 1401/02/02 از ساعت 17/30 الی 
18/30 در محل سالن هیئت ابوالفضلی )مصلی( برگزار می گردد

 حضور شما سروران گرامی موجب شادی روح آن مرحوم و تسلی خاطر بازماندگان خواهد بود.

خانواده های: مؤمنی ،شفیعی و سایر بستگان 

السلام علیک یا امیرالمومنین )ع(

 در آستانه شهادت حضرت علی )ع( و 
سومین سالگرد درگذشت پدر مهربان مان

 زنده یاد غلامرضا مقبولی
 عصر امروز پنجشنبه 1401/02/01 

 با نثار آیه های رحمت الهی در کنار قبور والدین عزیزمان )بلوک ۳ قطعه ۳( 

گرد هم می آییم. روح شان شاد و حرمت شان ماندگار

 فرزندان

نمایندگی فروش محصولات ایران رادیاتور 
  نقد و اقساط 

  آدرس: خراسان جنوبی بیرجند ،خیابان انقلاب  نبش انقلاب  1 
0۹155۶183۹8- 05۶32237077- فروتن

به ما دلگرم باشید

استخـدام
 اپراتور cnc در شرکت صنایع چوب و mdf بیرجند 

بیمه + حقوق و مزایا     ۰99616۰1786

سرتیپ دوم پاسدار محمد رضا مهدوی 
انتصاب بجا و شایسته جناب عالی را به سمت 

فرمانده سپاه انصارالرضا)علیه السلام( 
خراسان جنوبی

 که  بیانگر تعهد،کارآمدی، لیاقت و شایستگی های 
برجسته شما برادر بزرگوار در صحنه های 

خدمت صادقانه به نظام و وطن اسلامی است 
تبریک  عرض می نمایم. بی تردید، فرماندهی این نیروی عظیم مردمی که امروز به  دلیل قدرت 
 و توانمندی رفیع در میدان استکبارستیزی، حفاظت از حریم امنیت کشور و پاسداری از ارزش های 
انقلاب اسلامی و رابطه مستحکم با مردم و رهبری، معاندان نظام و تروریسم جهانی را مرعوب 

خود ساخته است، مدیریت و درایتی ویژه می طلبد. برای شما برادر عزیز و انقلابی توفیق 
روزافزون در تحقق آرمان های والای نظام تحت امر مقام عظمای ولایت حضرت امام خامنه ای 

)مدظله العالی( آرزومندم. ضمنا از زحمات ارزشمند، صادقانه و جهادی برادر عزیز 
 سردار علی قاسمی در مدت تصدی کمال تشکر و قدردانی را دارم. 

 موسوی - مدیر کل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان

سرتیپ دوم پاسدار محمد رضا مهدوی
 فرمانده محترم سپاه انصارالرضا )علیه السلام( خراسان جنوبی

 انتصاب شایسته جناب عالی را که موید تعهد، توانمندی و حسن سوابق خدمتی شما می باشد 
تبریک عرض نموده، مزید توفیقات توام با عزت روز افزون تان را از درگاه ایزد منان مسئلت می 

نماییم  ضمنا از زحمات برادر بزرگوار سردار قاسمی در دوران تصدی شان
 کمال تشکر و قدردانی را داریم. 

اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی بیرجند
سرتیپ دوم پاسدار محمد رضا مهدوی

 انتصاب بجا و شایسته جناب عالی را به عنوان 
فرمانده سپاه انصارالرضا )علیه السلام( خراسان جنوبی

 که بیانگر تعهد، کارآمدی، لیاقت و شایستگی های برجسته شما برادر گرامی می باشد

 تبریک عرض می نماییم. ضمنا  مراتب سپاس و قدردانی خود را از برادر بزرگوار سردار قاسمی 

در دوران تصدی ایشان اعلام می داریم.

 پایگاه مقاومت بسیج روزنامه آوای خراسان جنوبی

 مفتخر هستیم همانند سال های گذشته در ایام ماه مبارک رمضان

 با شله قلمکار درجه یک مشهدی و سوپ مخصوص 

همه روزه  افطار در خدمت همشهریان گرامی باشیم. 

مرغ بریان با طعم و مزه ای متفاوت / ما را در فضای مجازی دنبال کنید

@cateringyastohid 
Catering.tohid

کترینگ و مرغ بریان یاس توحید 
شله قلمکار درجه یک مشهدی

 نرسیده به توحید 13       32445179 -   32449677

Ramezanibirjand.ir

همکار عزیز جناب آقای مرتضی ذاکریان 
کارشناس محترم رسمی دادگستری استان خراسان جنوبی

 انتصاب بجا و شایسته جناب عالی را به عنوان 

مدیر کل امور اقتصادی و دارایی خراسان جنوبی 
که بیانگر تعهد، کارآمدی، لیاقت و شایستگی های برجسته تان در صحنه   های  خدمت صادقانه به نظام و 
وطن اسلامی است تبریک عرض نموده ، موفقیت و سربلندی شما را از درگاه خداوند منان مسئلت داریم.

 کانون کارشناسان رسمی دادگستری استان خراسان جنوبی

سرتیپ دوم پاسدار محمد رضا مهدوی 
فرمانده محترم سپاه انصارالرضا )علیه السلام(خراسان جنوبی

 انتصاب شایسته جناب عالی را که موید تعهد، شایستگی و تجارب مدیریتی 
آن سردار بصیر و شجاع می باشد، تبریک عرض نموده 

مزید توفیقات توام با عزت روزافزون تان را از ذات اقدس احدیت 
جلّ و علا مسئلت می نماییم. ضمنا از زحمات برادر بزرگوار سردار قاسمی 

در دوران تصدی ایشان کمال تشکر و قدردانی را داریم.
 صنایع سنگ پاسارگاد بیرجند
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میغان نهبندان، رکورددار بارندگی ها در هفته اخیر

در نتیجه ورود سامانه بارشی که از روز شنبه وارد استان شد خراسان جنوبی اولین بارندگی  را در سال ۱۴۰۱ 
تجربه کرد. بیشترین بارندگی در شهرستان های درمیان، نهبندان، سربیشه، قاین و خوسف گزارش شد. مدیرکل 
هواشناسی استان گفت: در مراکز شهرستان ها بیشترین بارندگی در اسدیه با ۱۸ و سربیشه ۱۶ میلیمتر بوده است.

چرا دامداران استان
قید حمایت بیمه را زده اند؟! 

 
* بهروزی فر

) ادامه سرمقاله از صفحه اول ( بنا به گفته عضو هیأت مدیره صندوق بیمه 
کشاورزی، بیمه دام و محصولات کشاورزی با رشد ۱۵ درصدی مواجه شود. 
علت اصلی در این رغبت و تمایل افراد در این زمینه، حمایت های ویژه دولت 
و ارائه طرح های متنوع بیمه ای عنوان شده که در قالب آن، دولت سهم 
قابل توجهی- به طور متوسط بیش از ۷۰ درصد و در برخی از محصولات 
استراتژیک، بیش از ۸۰ درصد- از حق بیمه را می پردازد، با این وجود خبرهای 
روزهای اخیر، حکایت از ریزش آمار متقاضیان بیمه دام در خراسان  جنوبی 
دارد. به گونه ای که به گفته کارشناس صندوق بیمه کشاورزی استان؛ درسال 
زراعی گذشته برای یک میلیون و ۲۰۰ هزار رأس دام بیمه نامه صادر شده 
اما در سال زراعی جاری، دامداران فقط ۴۳۰ هزار رأس دام را بیمه نموده اند 
که کاهشی ۲۴ درصدی را نشان می دهد. این در حالی است که حدود ۲۵ 
درصد مجموع ۷۷ میلیارد تومان خسارتی که صندوق بیمه استان طی سال مالی 
گذشته پرداخته-معادل ۱۹ میلیارد تومان - در بخش دام بوده است.نکته قابل 
تأمل در این زمینه این است که؛ طبق قانون، حق بیمه پرداختی توسط بیمه گذار 
به نسبت غرامتی که پرداخت می کند، بسیار ناچیز و اندک می باشد، برای مثال؛ 
فرد دامدار سالانه برای هر رأس گاو حدود ۱۰۸ هزار تومان حق بیمه پرداخت 
می کند، در صورتی که با تلف شدن آن گاو، صندوق بیمه ۱۳ میلیون تومان 
غرامت می پردازد، لذا با این تفاوت فاحش و رقم وسوسه برانگیز، چه عامل یا 
عواملی سبب شده که دامداران خراسان جنوبی با این تنوع آب و هوایی لحظه 
ای و تغییر دماهای ناگهانی و بارش های رگباری سیل آسای متعدد در طول 
سال و حملات همیشگی حیوانات وحشی به گله و... به بیمه روی خوشی نشان 
ندهند؟! اطلاع رسانی نامناسب، عدم اطلاع دامداران از مزایای پوشش های بیمه 
ای، زمان بر شدن دوره پرداخت غرامت،  در دسترس نبودن ممیزان بیمه در 
لحظه وقوع حادثه، نا متناسب بودن میزان غرامت پرداختی با خسارت تحمیلی، 
نظرات غیر قابل قبول ممیزان بیمه در تعیین حجم خسارت های تحمیلی به 
دامداران و...  و صد البته رشد ۴۰۰ درصدی قیمت علوفه و نهاده های دامی و 
ضعف دولت در تأمین این اقلام ضروری، افزایش بی رویه قیمت دارو و درمان 
و ترجیح دامدار به تأمین سایر اقلام روزمره و مورد نیاز زندگی با وجود تورم 
افسارگسیخته و... همه و همه از دلایلی است که موجبات دلسردی دامداران را 
فراهم می آورد و سبب شده به بیمه که خوب هم می دانند در برخی شرایط، 
گره گشا و حلال مشکلات عدیده ای است، روی خوشی نشان ندهند. شاید 
بهترین راهکار برای ترغیب دامداران به استفاده از خدمات بیمه ای، تکرار تجربه 
های موفق گذشته باشد، نمونه ای از این تجارب که به طور ویژه در یک سیل 
مخرب، خیلی هم کارآمد بود و در مناطق روستایی دستگیر مردم شد، بیمه تمام 
واحدهای مسکونی روستایی استان با استفاده از ظرفیت یک بانک کشوری بود. 
اوایل سال ۹۹ و با رایزنی هایی که از سوی استان صورت گرفت، مدیر وقت 
بانک قرض الحسنه مهر ایران از محل بخشی از هزینه های تبلیغات بانکی خود، 
۸۶ هزار خانه روستایی را در خراسان جنوبی در مقابل حوادث طبیعی بیمه کرد. با 
تکرار این تجربه و موارد مشابه در دام و محصولات کشاورزی استان، شاید بتوان 

از خسارت های وسیع تر جلوگیری نمود و اتفاقی خوشایند را رقم زد. 
)لطفاً نظرات خود درباره این سرمقاله را از طریق ۰۹۹۲۲۱۳۴۲۸۷  اعلام یا ارسال بفرمایید(

تاکید  نماینده مجلس بر تعیین 
تکلیف محور نهبندان- شهداد

نماینده مردم نهبندان و سربیشه در مجلس بر تعیین تکلیف 
اعتبارات سفر  نهبندان- سربیشه و تخصیص  جاده مسدود 
تاکید کرد. نخعی در صحن علنی  استان  به  رئیس جمهور 
مجلس اعلام کرد: تذکر اول بنده به وزیر راه و شهرسازی است 
که بار ها در خصوص مسدود بودن جاده نهبندان- شهداد که 
یکی از شریان های اصلی شرق کشور است و معیشت بسیاری 
از مردم در سه استان خراسان جنوبی، سیستان و بلوچستان و 
کرمان به این جاده گره خورده تذکر دادم، ولی متاسفانه جز 
قول دادن، چیزی در عمل مشاهده نکردیم.وی افزود: کیفیت 
بسیار نامناسب جاده های فرعی و روستایی، مردم ما را به شدت 
کلافه کرده است. وی گفت: روند احداث باند دوم مسیر های 
ارتباطی نهبندان- بیرجند، نهبندان- زابل و سربیشه به مرز 
با کندی بسیار زیادی مواجه  ماهیرود متاسفانه مدتی است 
شده است. وی خطاب به مسئولان وزارت راه و شهرسازی 
و مسئولان استانی و نظارتی اعلام کرد: تعارفات را با برخی از 
پیمانکاران این مسیر که کم کاری می کنند و تمکین مقررات 
و قوانین نمی کنند را کنار بگذارید. وی خطاب به رئیس جمهور 
ضمن تشکر از اقدامات جهادی و روحیه خستگی ناپذیری آیت 
ا... رئیسی تاکید کرد: چندین ماه از سفر جناب عالی به خراسان 
جنوبی می گذرد و حرف هایی از اعتبارات سفر زده شد، اما در 
عمل اقدامی صورت نگرفته که لازم است هرچه زودتر تعیین 
تکلیف شود.وی همچنین خواستار تعیین تکلیف طرح توسعه 

نهبندان و سربیشه شد.

قول مساعد بانک صادرات
 برای حمایت از  واحدهای تولیدی

در پاسخ به پیشنهاد استاندار ، بانک صادرات کشور برای حمایت 
از واحدهای تولیدی شاخص استان قول مساعد داد. جواد قناعت، 
به منظور تسهیل و تسریع در پرداخت تسهیلات دو مجموعه 
بزرگ صنعتی استان با مدیرعامل بانک صادرات کشور دیدار 
کرد. وی در این دیدار با اشاره به ظرفیت ها و پتانسیل های 
استان، خواستار حمایت بانک صادرات از  تکمیل طرح توسعه 
کویر تایر و راه اندازی پروژه کاشی پرسلان زیگورات در منطقه 
ویژه اقتصادی بیرجند شد.استاندار با اشاره به اینکه با اجرای این 
دو طرح  بزرگ صنعتی زمینه اشتغال ۷۰۰ نفر در استان ایجاد 
می شود، تأکید کرد: فعال شدن این دو واحد صنعتی و اشتغالزایی 
قابل توجهی که به همراه دارد در حقیقت عینیت بخشیدن 
به شعار سال است.قناعت، ضمن دعوت از مدیرعامل بانک 
صادرات برای سفر به خراسان جنوبی، خاطرنشان کرد: این حضور 
و آشنایی بیشتر با ظرفیت ها و پتانسیل های استان از نزدیک 
مطمئناً منجر به سرمایه گذاری های گسترده تر بانک صادرات در 
خراسان جنوبی خواهد شد.مدیرعامل بانک صادرات نیز با تأکید 
بر وجود محدودیت های منابع بانکی، در خصوص تخصیص و 

آزادسازی تسهیلات طرح های مذکور قول مساعد داد. 

سرمقاله

ایرنا- عملیات آبرسانی به مجتمع آبرسانی 
“علی آباد لوله” بیرجند با حضور جانشین 
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
و مسئول سازمان بسیج سازندگی کشور 
بسیج  مسئول  ایرنا،  گزارش  به  شد.  آغاز 
سازندگی خراسان جنوبی روز سه شنبه در 
اعتبار ۱۷۰  با  طرح  این  گفت:  آیین  این 
میلیارد تومان اجرایی خواهد شد که علاوه 
بر شهرک فرهیختگان بیرجند، هشت روستا 
از محل این مجتمع از آب سالم و بهداشتی 
برخوردار خواهد شد. هنری افزود: اسفهرود، 
علی آباد لوله، رزگ، میرعلی، مزگ، فوداج، 
الادر و فراشان از جمله روستاهایی است 
تامین  مجتمع  این  محل  از  آنها  آب  که 
با  خواهد شد. وی عنوان کرد: این پروژه 
مشارکت شرکت آب و فاضلاب استان و 
بسیج سازندگی اجرایی خواهد شد و در دهه 
فجر سال جاری هم به صورت کامل افتتاح 

خواهد گردید.
تفاهم نامه  اینکه طبق  به  اشاره  با  هنری 
طرح بسیج آبرسانی با وزارت نیرو اجرای 
۲۶ مجتمع آبرسانی استان با اعتبار ۲۵۶ 

میلیارد تومان با مشارکت بسیج سازندگی 
این  از  کرد:  اضافه  شد،  خواهد  انجام 
تعداد تاکنون عملیات اجرایی پنج مجتمع 

آبرسانی در استان آغاز شده و در مجموع 
عملیات اجرایی این ۲۶ مجتمع آبرسانی 
در ۳۰ ماه آینده به صورت کامل اجرایی 
سازندگی  بسیج  افزود:  وی  شد.  خواهد 
آبرسانی این تعداد مجتمع آبرسانی را بدون 
دریافت هیچ هزینه ای اجرا می کند که در 

درصد   ۴۰ آن  شده  تمام  قیمت  مجموع 
پیمانکاران  شده  تمام  قیمت  از  پایین تر 

بخش خصوصی است.

جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
آب  تامین  گفت:  مراسم  این  در  اسلامی 
اولویت  از  روستاییان  خصوص  به  مردم 
هاست و سپاه و سایر ارگان ها پای کار 
آمده اند تا طرح جهاد آبرسانی به روستاها 

به نحو احسن اجرا شود.

 سردار علی فدوی اظهار کرد: وارد سال 
اسلامی  انقلاب  پیروزی  چهارم  و  چهل 
شده ایم و خیلی از روستاهای ما با کم آبی 
مواجه است و با تانکر آبرسانی می شود که 
نباید این مشکل وجود داشته باشد. وزارت 
نیرو، کل مجموعه سپاه و بسیج سازندگی 
به  آبرسانی  جهاد  طرح  تا  کارآمدند  پای 

روستاها به درستی اجرایی شود.
جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی افزود: به صورت هفتگی با ارتباط 
دست  تمام  با  ویدئوکنفراسی  و  مستقیم 
استان های کشور طرح های  در  اندرکاران 
مربوط به جهاد آبرسانی مورد بررسی قرار 
سرانجام  به  ها  طرح  تمامی  تا  می گیرد 
خوبی برسد. سردار فدوی با تاکید بر اینکه 
آنچنان باید طرح ها متقن و باکیفیت اجرا 
شود که صد درصد دغدغه کم آبی مردم 
حل شود، اضافه کرد: در اجرای طرح های 
آبرسانی به روستاها کیفیت طرح ها مدنظر 
قرار می گیرد و باید طرح ها زودتر از زمان 
این  جهادی  کار  با  و  شود  اجرایی  تعهد 

موضوع امکان پذیر است.

عمومی  کتابخانه های  مدیرکل   - ایرنا 
شهرداری های  گفت:  جنوبی  خراسان 
استان سال ۱۴۰۰ در مجموع یک میلیارد 
انجمن  به حساب  تومان  میلیون  و هفت 
کتابخانه های عمومی استان واریز کرد که 
۶۰ درصد تعهدات محقق شده است. حاجی  
افزود: شهرداری های استان ۴۰ درصد سهم 
گذشته  سال  در  را  عمومی  کتابخانه های 

پرداخت نکرد.
وی بیان کرد: این مبالغ به اختیار انجمن 

جاری،  امور  پرداخت  برای  کتابخانه ها 
خرید کتاب و تجهیزات، تعمیر و بهسازی 
هزینه  فرهنگی  کارهای  و  کتابخانه ها 
عمومی  کتابخانه های  کل  مدیر  می شود. 
 ۶ ماده  براساس  گفت:  جنوبی  خراسان 
قانون تاسیس کتابخانه ها، حداقل نیم درصد 
انجمن  باید به حساب  درآمد شهرداری ها 
کتابخانه ها واریز شود و ۳۰ شهرداری در این 
استان طبق قانون مکلف به پرداخت سهم 

نیم درصدی درآمد خود می باشد.

وی ادامه داد: سال گذشته شهرداری های 
طبس  سرایان،  حاجی آباد،  درح،  باغستان، 
مسینا و زهان نسبت به سایر شهرداری ها به 
تعهدات خود به خوبی عمل کرده و بیشترین 
با  حاجی  داشته  است.  را  واریزی  درصد 
درآمد  درصد  نیم  پرداخت  اینکه  بر  تاکید 
شهرداری ها به کتابخانه ها یک قانون است، 
گفت: با توجه به اینکه کتابخانه ها درآمد 
خاصی ندارد سهم نیم درصد کتابخانه ها از 
درآمد شهرداری ها می تواند در جهت ترویج 

فرهنگ کتاب و کتابخوانی بسیار اثرگذار 
باشد. وی کمک به تقویت مراکز فرهنگی 
اضافه  و  دانست  از رسالت شهرداری ها  را 
کرد: بر همین اساس نباید در پرداخت این 
سهم به کتابخانه ها کوتاهی شود زیرا تمامی 
محل  از  کل  اداره  این  جاری  هزینه های 
این  تامین می شود و در  نیم درصد  سهم 

زمینه نیازمند تعامل بیشتر هستیم.
قابل ذکر است، ۸۳ باب کتابخانه عمومی با 
۵۵ هزار عضو در خراسان جنوبی وجود دارد.

آغاز عملیات آبرسانی به مجتمع »علی آباد لوله« بیرجند
تاکید جانشین فرمانده کل سپاه بر اجرای کامل طرح جهاد آبرسانی

۶۰ درصد تعهدات شهرداری های استان برای کتابخانه ها محقق شد

خـط دائـم
 شمـا را 

خریـداریم
 0912 - 0915

 مرکز خرید و فروش خط رند 

حسیـن راه رو   6161  561  0915

32 44 66 66 
32 42 43 20 -2

اولین قالیشویی صنعتی درجه یک 
مجهز به دستگاه شستشوی تمام اتومات 

و گرمخانه اتومات در شرق کشور

صاف صاف
لول   لول  قالیشویي و مبل شویي ایـران

دفتر: توحید21 ، نبش نبوت 21 ، پلاک 105عضو معتبر اتحادیه   مسئول: دستگردی  www. iranwash. ir  ghalishooii.iran تخت تخت

خدمات نصب، اجاره داربست فلزی، جک، 
تخته، قالب فلزی و نصب پیچ رولپلاک

 0۹15۳۶۳۷50۷ - حسینی

 CDI 125 برگ سبز موتور سیکلت تندر شتاب تیپ
به شماره پلاک ۷۶2  ۶12۳2 به نام تقی شجاعی درح 

با کد ملی 0۶52۹۷۹۶88 مفقود گردیده و از درجه اعتبار
 ساقط می باشد.
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 جوابیه  اداره کل کار 

گرامی  شهروند  پیام  خصوص  در 
از  دولتی  های  حمایت  با  ارتباط  در 
بالای  افزایش  از  پس  کارفرمایان 
 حقوق کارگران به استحضار می رساند : 
شورای عالی کار به عنوان بالاترین 
مرجع رسیدگی به مسائل حوزه کار و 
کارگری و مجری تعیین مزد کارگران 
با حضور نمایندگان دولت، کارفرما و 
کارگران تشکیل می شود و با توجه 
به اینکه تعیین میزان حقوق کارگران 
امری تخصصی است و شورای عالی 
 کار عهده دار این مسئولیت می باشد ،
معیشت  هزینه  شدن  مشخص  با 
کارگری و نرخ تورم نسبت به تعیین 
میزان افزایش حقوق و مزایا اقدام می 
بررسی  راستای  در  نمایند همچنین 
تاثیر بخشنامه مزد شورای عالی کار 
استان  تولیدی  واحدهای  فعالیت  در 
در سال ۱۴۰۱ جلسه در این اداره کل 
اتاق  اصناف،  اتاق  روسای  با حضور 
کارگران،  نمایندگان  مجمع  تعاون، 
کانون هماهنگی شوراهای اسلامی 
کار و دبیر اجرایی خانه کارگر تشکیل 
می گردد. لازم به ذکر است از آنجایی 
از  صیانت  واحدها،  از  حمایت  که 
نیروی کار و حفظ فرصت های شغلی 
از دغدغه ها و برنامه های دولت می 
باشد مشوق های لازم برای حمایت از 
واحدها پس از تهیه و تصویب اطلاع 

رسانی خواهد گردید.

پاسخ مسئولان 

ثبت نام ۴۵۰۰ دانش آموز استان در آزمون های مدارس استعداد های درخشان

بیش از ۴ هزار و ۵۰۰ دانش آموز دختر و پسر استان برای شرکت در آزمون های ورودی مدارس استعداد های درخشان ثبت نام کردند. در این مدت 
هزار و ۶۱۱ پسر و هزار و ۵۲۰ دختر برای تصاحب ۳۵۰ صندلی در آزمون ورودی پایه هفتم ثبت نام کردند، همچنین ۵۹۹ پسر و ۸۳۴ دختر برای 

قبولی در ۲۳۱ ظرفیت خالی رشته های نظری و سمپاد مهارتی پایه دهم این مدارس، با هم رقابت خواهند کرد. 
* باسلام به آوا وخسته نباشید به عزیزان 
طرفدار  پر  روزنامه  این  اندرکار  دست 
چند بار این پیشنهاد را دادم اگر مدیران 
استان برنامه کاری و زمانبندی شده در 
اول انتصاب خود اعلام نمایند وضعیت 
آینده استان مشخص خواهد بود. ضمنا 
هر یک از مدیران خلاف برنامه عمل 
نمایند بدون تعارف عذرشان خواسته شود 
با این رویکرد آن موقع می شود به آینده 

استان امیدوار بود.

 * متأسفانه مشکل اصناف یکی دو تا 
 نیست علاوه برفروشگاه ها بساطی های
 کنارخیابان که بعد از تعطیل شدن ادارات 
 چند ساعتی درگوشه ای پر رفت وآمد
 بساطی راه می اندازند  بدون اینکه بخواهند 
 مالیات بدهند و سرمایه آنچنانی بریزند،
از  بدهند  و...  مالیات  و  برق  پول 
را  اش  مغازه  روز  تمام  که  کاسبی 
بیشتر کرده  باز  ثابت  جای  یک   در 
درآمد دارند. چهارشنبه بازار که باید فلسفه 
اش این باشد که محصولات محلی که 
شخص خودش تولید کرده مثل مرغ و 
تخم مرغ، سبزی و... را عرضه کند ولی 
همه اجناس در آن به فروش می رسد 
الا محصولات محلی. خودتان را به جای 
کاسب بذارین در تمام سال مجبوراست 
ای  عده  رابگذاردودرآخر  عمروسرمایه 
بدون هیچ زحمتی صاحب سودی بشوند 
که حقشان نیست و هیچ نهادی هم از 
کاسب حمایت نمی کند و با خاطیان 
سوپاپ  مثل  فقط  کند.  نمی  برخورد 
زودپز هر از چند گاه حرفی گفته می 
شود تا جامعه از شدت فشار نترکد ولی در 
عمل هیچ حرکتی درجهت بهبود اوضاع 

صورت نمی گیرد.

کنه  رو درست  ابرو  میاد  * شهرداری 
چشم رو هم کور میکنه آیا بلوارهایی که 
وسط خیابانها می کشند کارشناسی شده 
اند؟ محله خیر آباد یک ورودی آن هم 
از جمهوری ۳۱ داره با بلواری که دارن 
میکشن به صورت نیمه بن بست در 
آوردن  و از طرف تقاطع جای دور  زدن 
نداره. خدا نکنه اون اطراف جایی آتش 
بگیره یا یک مریض اورژانسی داشته 
باشید خودتون قضاوت کنید طرح بی 

عیب و نقص دارن اجرا می کنند؟

* بازم یه درخواست از آوا داشتم لطفا 
خطی  پارک  درختان  آبیاری  پیگیر 
مهرشهر و داخل بلوار ولی عصر )عج( 
باشید همه درختها درحال خشک شدن 
هست.چون غیر از آب باران که امسال 
اومده هیچ کس به اینها آب نداده جالب 
اینجاست که سازمان پارک ها و فضای 

سبز بیرجند هم تو مهرشهر  هست. 

از  قبل  استان  جدید  مدیران  کاش   *
شروع کار می گفتند چی تحویل گرفته  
و قرار است چی تحویل بدهند تا مسائل 

برای مردم هم روشن شود. 

تلفن : 32224582 -  نمابر : 32234583
پیام رسان های اجتماعی : 09017245463

سامانه پیام کوتاه : 3000272424

پیام شما

گلی به جمال 
مسئولان بیرجند
 با وضع درختان 

خشک شده پادگان

روز گذشته عکسی را یکی از دوستان 
قطع  هنگام  که  بود  فرستاده  برایم 
 درختان در اراضی پادگان متاسفانه یک
تنه درخت روی ماشینی افتاده و آن را 
دچار خسارت کرده است. خیلی برای 
بیشتر  اما  خوردم  غصه  ماشین  آن 
غصه خوردم که ریه های شهرمان 
را خشکانده اند و یکی یکی را قطع 
می کنند و به اندازه خراب شدن یک 
ماشین هم کسی غصه نمی خورد. 
گلی به جمال مسئولان دغدغه مند 
بیرجند که اینقدر نسبت به مسائل شهر 
خصوص  در  وقتی  هستند.  حساس 
آلودگی هوا و گرد و غبار صحبت می 
کنند که کسی نمی تواند صحبت های 
قلمبه سلمبه آنها را در دفاع از فضای 
سبز و محیط زیست هضم کند اما 
پشت صحنه بدون دغدغه از کنار این 
فاجعه محیط زیستی  می گذرند! چه 
شد آن همه ورود دادستان و دستگاه 
قضا و استانداری و فرمانداری و شورای 
شهر و شهرداری؟ نتیجه اش همین 
قطع شدن دانه دانه درختان بود؟ آیا 
 کسی برای این اتفاق بازخواست شد ؟
پهنه  جوابگوی خشک شدن  کسی 
سبز اراضی پادگان قدیم بود؟ کاش 
تا  دادند  می  اجازه  شهروند  من  به 
یک کتیبه بزرگ درب اراضی پادگان 
نصب می کردم و عکس قدیم و جدید 
آن را می گذاشتم، در آن بزرگ می 
نوشتم که در دوران مسئولیت این افراد 
از شهردار گرفته تا شورا و استاندار و 
فرمانده،  و  فرماندار و محیط زیست 
شهر به این حال و روز فاجعه بار  افتاد. 

پیام رسان های اجتماعی : 09017245463

سامانه پیام کوتاه : 3000272424

 دیدگاه خوانندگان

رشد تعداد پرواز 
و اعزام و پذيرش 
مسافران  فرودگاه 

 بیرجند در سال قبل

مدیرکل فرودگاه هاي استان خراسان 
و  ورود  درصدي  رشد ۱۴  از  جنوبی 
خروج پروازها نسبت به سال ۱۳۹۹ 
اعلام  با  عظیم طهماسبی  داد.  خبر 
این خبر گفت: در سال ۱۴۰۰ تعداد 
۸۹۶۳۴ مسافر با ۱۳۴۱ پرواز ورودی 
و خروجی در مسیرهای داخلی در این 
خوشبختانه  که  نموده  تردد  فرودگاه 
سال گذشته رشد ۱۴ درصدی تعداد 
پرواز و همچنین رشد ۲ درصدی تعداد 
مسافر نسبت به سال ۱۳۹۹ را تجربه 
کردیم.مدیر کل فرودگاه هاي استان 
در خصوص میزان بار جابجا شده در 
مدت مذکور در فرودگاه بیرجند اظهار 
هزار   ۸۰7 میزان   ،۱۴۰۰ سال  کرد: 
کیلوگرم بار و مرسولات در فرودگاه 
شهید کاوه بیرجند جابجا شده که شاهد 
رشد ۸ درصدی نسبت به مدت مشابه 
طهماسبی  هستیم.   ۱۳۹۹ سال   در 
در خصوص پروازهای سال ۱۴۰۱ نیز 
فرودگاه  تابستانی  برنامه  کرد:  اظهار 
آغاز  ماه  فروردین  ابتدای  از  بیرجند 
افزایش  جدید  برنامه  در  که  گردیده 
زمستانی  برنامه  به  نسبت  پروازی 
مکاتبات  افزود:  وی  ایم.  نداشته 
به پروازها  افزایش  برای  رایزنی   و 
 شهرهای مشهد و تهران که بیشترین 
با  دارد  را  بیرجند  فرودگاه  از  تقاضا 
صورت  کشور  فعال  های  ایرلاین 
پذیرفته و قول مساعد توسط برخی 
از شرکت های هواپیمایی داده شده، 
امیدواریم پس از ماه مبارک رمضان 
یاد  شهرهای  به  سفر  تقاضای  که 
شده بیشتر خواهد بود شاهد افزایش 
باشیم. استان  فرودگاه  پروازهای 
پروازهای  خصوص  در  طهماسبی 
طبس  فرودگاه  گفت:  هم  طبس 
همانند سال گذشته هفته ای ۲ پرواز 
در مسیر طبس-تهران- طبس برقرار 
می باشد که به دنبال افزایش پرواز 
ایرلاین هایی که هواپیماهای  با  ها 
بدنه کوچک در اختیار دارد، هستیم. 
به  بنا  هستیم  تلاش  در  افزود:  وی 
درخواست مسافران محترم یک پرواز 

دیگر به فرودگاه طبس اضافه نماییم.

خبر خوب امروز

میراث تاريخی فردوس همچنان زير  سُم دام ها 
پیگیری یک گزارش ۵ سال بعد از انتشار

میراث فرهنگی  دامداری در   “ سربازی - 
فردوس” این تیتر اول روزنامه آوا بود که 
در تاریخ یازدهم آبان ماه سال ۱۳۹۵ مقابل 
چشم مخاطبان این روزنامه قرار گرفت تا 
سرآغازی باشد بر رمزگشایی از یک مشکل 
مهم شهرستان فردوس در حوزه گردشگری 
شهری که با داشتن 77 اثر ثبت شده ملی 
و یک اثر ثبت جهانی، ظرفیت و پتانسیل 
زیادی در این بخش دارد و در صورت توجه و 
برنامه ریزی درست به جرات می توان گفت 

مشکل اشتغال شهرستان حل می شود.

مشکلاتی که همچنان در محله 
تاریخی “سردشت” جا خشک کرده

در گزارش ۱۱ آبان ماه ۹۵، مقاومت دامداران 
به  تاریخی سردشت  از محله  برای خروج 
عنوان یکی از با ارزش ترین بخش های 
شهر تاریخی تون که ثبت ملی شده، نبود 
بین مدیران  افزایی و عزم لازم  اراده، هم 
دستگاه های مسئول در این موضوع، آماده 
نبودن محله دامداری جدید که باید دامداران 
اسفبار  وضع  شوند،  منتقل  آنجا  به  سنتی 
مشکلات  خصوص  به  محله  بهداشتی 
تهدید  و  دام  نگهداری  از  ناشی  بهداشتی 
سلامت مردم در استفاده از شیر و گوشت 
چنین دام هایی، محلی امن برای معتادان 
و دهها آسیب و ناهنجاری اجتماعی دیگر 
بود  گزارش  این  محورهای  مهمترین  از 
که باید برای آنها چاره اندیشی می شد تا 
با مرتفع شدن این مشکلات محله تاریخی 
سردشت با داشتن خانه ها، آب انبارها و حمام 
توسعه  در  را  خویش  نقش  تاریخی  های 
گردشگری و به تبع آن ایجاد اشتغال ایفا کند.
اکنون با گذشت ۵ سال و نیم از این گزارش 
روزنامه آوا و بازتاب آن در سایر رسانه ها که 
خود فتح بابی شد تا  خبرگزاری ها و جراید 
استان این سوژه داغ را راسا پیگیری کنند بار 
دیگر به صورت تخصصی و موشکافانه به 
سراغ این محله تاریخی رفتیم تا خوانندگان 
خوب روزنامه با مراجعه به آرشیو و مطالعه 
کنونی  گزارش  و  قبل  سال  چند  گزارش 
را  حاصله  تغییرات  و  کنند  قضاوت  خود 
مطلع شوند. در بازدید میدانی خبرنگار آوا که 
گزارش ۵ سال و نیم قبل را نیز تهیه کرده، 
مرمت بخشی از خانه ها و ابنیه های تاریخی 
و به ثبت ملی رسیدن این محله، شن ریزی 
و تسطیح معابر مهم و پرتردد، جمع آوری 
بسته های علوفه دام که به صورت گسترده 

در پشت بام ها دپو و چشم انداز زشت و 
اسفباری به این محله تاریخی داده بود و 
کاهش دپوی کودهای حیوانی در معابر و 
زمین های خالی تنها تغییراتی بود که در این 
سال ها انجام شده بود و به هیچ عنوان هدف 
اصلی که حفظ ابنیه های تاریخی از خسارتی 
است که  دام ها به بار می آورد، محقق نشده 
و حتی با گذشت زمان بخشی از خسارات 

قابل جبران نبوده و نخواهد بود.

تولید شیر و گوشت مردم 
در بدترین شرایط بهداشتی

که  رفتیم  دامدارانی  سراغ  به  ابتدا  در 
تاریخی  محله  این  در  شده  ها  سال 
شرایط  بدترین  در  و  سنتی  صورت  به 
بهداشت  ضوابط  از  خارج  و  بهداشتی 
محیط و نظارت نهادهای نظارتی شیر و 
بازی  با جان مردم  تولید کرده و  گوشت 
به گفته  از دامدارانی که  می کنند. یکی 
خودش به اتفاق دو برادرش بیش از ۳۰ 
به  متعلق  که  هایی  خانه  در  شده  سال 
رسیده  آنها  به  ارث  یا  و  هست  پدرشان 
مشغول دامداری هستند به تنهایی حدود 
۳۵ گوسفند در خانه هایی نگهداری می 
کوچکی  زلزله  هر  با  و  فرسوده  که  کند 
ممکن است بر سر دام هایش آوار شود. 

او گفت: افرادی که در این محله دام دارند 
یا  و  فروش شیر، گوشت  از محل  اغلب 
دام زنده زندگی شان تامین می شود. وی 
که نماینده دامداران این محله نیز هست، 
اضافه کرد: هیچ کدام از دامداران علاقه 
ای به ادامه دامداری در این محله تاریخی 
ندارند، دولت نیز باید شرایط این افراد که 
و  کرده  درک  را  ندارند  دیگری  درآمدی 
شرایطی ایجاد کند تا آنها بتوانند با انتقال 
دام هایشان به خارج از این محله به شغل 

دامداری خویش همچنان ادامه دهند.

دولت شرایط برابر با توان مالی ما را 
فراهم کند، خارج می شویم

وی با انتقاد از نبود یک مجتمع دامداری در 
شهر فردوس مانند اسلامیه که سال هاست 
راه اندازی شده، افزود: اگر دولت چندین سال 
قبل حداقل برای حفظ این محله تاریخی 
زیرساخت های یک مجتمع دام سبک را 
فراهم می کرد و تسهیلاتی که این قشر 
داشته  را  آن  بازپرداخت  توان  زحمتکش 
باشند اعطا می نمود در شرایط فعلی با چنین 
مشکلاتی مواجه نمی شد. وی عنوان کرد: 
در حال حاضر حدود ۶۰ دامداری کوچک 
و تقریبا بزرگ کمتر از ۱۰ دام تا ۴۰ راس 
دام سبک در این محله فعالیت دارد که باید 
ابتدا دولت برای آنها محله دامداری تاسیس 
و زیرساخت های لازم و تسهیلات مناسب 
فراهم تا بتوانند دام هایشان را منتقل کنند در 
غیر این صورت معیشت آنها با مشکل جدی 

مواجه می شود.
نبود امنیت و سرقت دام،

 به علاوه معضلات اجتماعی 
این دامدار قدیمی محله سردشت تاکید کرد: 
از روی اجبار ما دام هایمان را در خانه های 
 قدیمی و حتی مخروبه نگهداری می کنیم 
دولت  را  شرایط  که  صورتی  در  گرنه  و 
کند هرگز  فراهم  ما  مالی  توان  اساس  بر 
حاضر به ادامه کار در این منطقه نیستیم 
قبیل: سرقت دام،  از  زیادی  زیرا تهدیدات 
نبود  مهمتر  همه  از  و  ها  دام  مارگزیدگی 
امنیت جانی و مالی در شرایط فعلی وجود 
دارد که در سال دام هایمان تلفات می دهند.
این  در  سنگین  دام  که  دامدارانی  از  یکی 
محله دارد نیز گفت: از سال ۱۳۵۰ که میراث 
فرهنگی هیچ گونه فعالیت و یا ورودی به این 
محله نداشته پروانه تاسیس دامداری دریافت 
و اکنون نیز ۲۰ راس گاو شیری دارم که دو 

تن از پسرانم نیز با فعالیت در این دامداری 
امرار معاش می کنند.

او  که یکی از دو دامدار دام سنگین این محله 
است، اضافه کرد: ساختمان این دامداری ۲۰ 
سال قبل در ملک شخصی و زمین آبا و 
اجدادی ام که حتی مهریه نیز هست احداث 
 و آن زمان ۱۵۰ میلیون تومان هزینه کرده ام.
وی تاکید کرد: بنده و پسرانم نیز به هیچ 
عنوان مخالفتی با خروج دام هایمان از این 
ابتدا باید دولت  محله تاریخی نداریم ولی 
شرایط را با در نظر گرفتن توان مالی مان 
فراهم کند. او خطاب به مسئولان میراث 
فرهنگی گفت: باید قبل از ساخت و ساز و 
احداث این دامداری ها به خصوص دو واحد 
دام سنگین موجود، برای حفظ و حراست از 
منطقه ورود پیدا می کردید تا تکلیف ما هم 
آن زمان مشخص شود، ولی در آغاز فعالیت 
بنده هیچ ارگان و نهاد دولتی از کار و فعالیت 

ما جلوگیری نکرد.

نواقص مجتمع دام سنگین
 حسین آباد باید رفع شود

مجتمع  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
توانید  می  و  دایر  آباد  سنگین حسین  دام 
دام هایهایتان را به آن منتقل کنید، گفت: 

این مجتمع آب قابل شرب برای دام ندارد 
و با یک انشعاب آب آشامیدنی از روستای 
حسین آباد برای کل دامداری به صورت شیر 
برداشت، تامین می شود و علاوه بر این جاده 
دسترسی مجتمع با هر باران دچار آبگرفتی 
می شود که در زمستان سال گذشته همین 
موضوع موجب فاسد شدن مقداری زیادی 

شیر به علت آبگرفتگی جاده مذکور شد.
در ادامه به سراغ مدیر پایگاه تاریخی تون 
و قنات جهانی بلده به عنوان متولی اصلی 

ساماندهی محله تاریخی سردشت رفتیم.
اقدس کرم پور گفت: این محله تاریخی با 
۱۴ هکتار مساحت بخشی از شهر تاریخی 
تون است که در فهرست آثار به ثبت رسیده 
آن  در  اقدامی  هر  و  دارد  قرار  کشور  ملی 
میراث  خاص  مقررات  و  ضوابط  مشمول 

فرهنگی است.
وی با بیان اینکه در این محله در مجموع ۱۰ 
خانه تاریخی، آب انبار، حمام و مسجد وجود 
دارد که جداگانه به ثبت ملی رسیده، گفت: 
آثار مذکور و خانه های قدیمی این محله 
نشان از ظرفیت بالا و پتانسیل گردشگری 
فراهم  و  بهسازی  صورت  در  و  است 
نمودن خروج دامداری ها از آن، می تواند 
زمینه جذب گردشگران و بازید ۱۰ میلیون 
مسافری که سالانه از شهر فردوس عبور می 
کنند را فراهم آورد.مدیر پایگاه تاریخی تون 
و قنات جهانی بلده تاکید کرد: متاسفانه اهرم 
دامداری ها در میراث  انتقال  برای  قانونی 
فرهنگی وجود ندارد و ما می توانیم در حد 

تذکر اقدام کنیم .
جلسات بی نتیجه و مصوباتی که 

اجرایی نشد
وی عنوان کرد: از چندین سال قبل با تشکیل 
بازآفرینی  قالب ستاد  در  جلسات مختلفی 
شهری برای هر کدام از دستگاه های ذیربط 
وظایفی مشخص و صورت جلسات مختلفی 
در فرمانداری تنظیم شده ولی عملا اجرای 
این مصوبات به دلایل مختلف از جمله نبود 
هم افزایی و عزم جدی بین مسئولان دخیل 

در این کار با شکست مواجه شده است.
کرم پور اضافه کرد: در سال های گذشته 
کارهای مرمتی زیادی در خانه های تاریخی، 
آب انبارها در راستای جلوگیری از تخریب 
این بناهای تاریخی و همچنین شن ریزی و 
تسطیح معابر منتهی به این بناها انجام و حتی 
تلاش کردیم با برگزاری جشن های نوروز و 
یا مراسم مختلف در تعطیلات نوروزی )قبل 
از شروع کرونا( اهمیت این منطقه و تاریخ 
فردوس را در درجه اول به مردم فردوس، 
معرفی  مسافران  و  گردشگران  به  سپس 
کنیم. وی با بیان اینکه کودهای دامی و فعل 
و انفعالات شیمیایی آنها موجب واکنش و 
خوردگی مصالح در بناهای تاریخی می شود 
افزود: از سوی دیگر حبس رطوبت در بناهای 
تاریخی آسیب جدی به آنها وارد می کند که 
زمینه تمام این آسیب ها را دام های موجود 
در محله تاریخی سردشت فراهم می کنند و 
هر چه زمان را از دست بدهیم این آسیب ها 

بیشتر و جبران ناپذیر خواهد شد.

ناامنی و سگ های ولگرد
درسایه بی توجهی ها

به گفته وی، این محله به علت عدم سکونت 
همواره محلی امن برای معتادان، سارقان، 
سگ های ولگرد و دهها آسیب اجتماعی 

دیگر بوده و هست که می طلبد مسئولان 
ذیربط با همکاری میراث فرهنگی هر چه 
شدن  خالی  با  تا  بیندیشند  تدبیری  زودتر 
آن از دام، زمینه جذب سرمایه گذار بخش 

خصوصی برای آبادانی آن انجام شود.
کرم پور تاکید کرد: تاکنون چندین سرمایه 
این  در  تا  اند  کرده  آمادگی  اعلام  گذار 

منطقه سرمایه گذاری کنند ولی هنگامی 
که با وضع اسفبار و وجود دام، کودهای 
حیوانی دپو در اطراف و داخل محله، سگ 
شوند،  می  مواجه  ناامنی  و  ولگرد  های 
پشیمان و حاضر به هیچ کاری نمی شوند.

ستاد  اخیر  جلسه  در  کرد:  اضافه  وی 
مدیر  رمضانی  استان،  شهری  بازآفرینی 
دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  کل 
محله  موضوع  طرح  با  گردشگری  و 
سردشت و بیان توضیحاتی، بر تخلیه دام 
های موجود تاکید و مصوب شد مشکل 
شهردار  شود.  پیگیری  جدی  صورت  به 
فردوس نیز یکی از مناطقی که ظرفیت 
بالایی در حوزه گردشگری دارد را محله 
سردشت برشمرد و گفت: علیرغم تلاش 
های شهرداری و ارگان های دیگر برخی 
به  حاضر  و  کنند  می  مقاومت  دامداران 
انتقال دام های خود نیستند.حسین اکبری، 
دامداران  حرف  تمام  اینکه  به  اشاره  با 
فراهم نمودن مکانی مناسب برای انتقال 
پیگیری  با  افزود:  است،  هایشان  دام 
شهرداری، شورای اسلامی شهر و جهاد 
کشاروزی، پس از رد شدن محل قبلی در 
کمیته امور زیربنایی استان، محلی جدید 
برای احداث مجتمع دام سبک فردوس در 
حاشیه جاده روستای حسین آباد، مشخص 
و تایید نمود، اکنون نیز استعلامات لازم 
در  مجتمع  های  زیرساخت  انجام  برای 
از  این  تاکید کرد:  است. وی  انجام  حال 
ضروریات است که هر چه زودتر کارهای 
آن  متولی  که  دام سبک  مجتمع  قانونی 
جهاد کشاورزی است انجام تا با راه اندازی 
این مجتمع عملا بهانه از دست دامداران 
گرفته شود. مدیر جهاد کشاروزی فردوس 
نیز به عنوان متولی احداث مجتمع های 
دامداری گفت: احداث مجتمع دام سبک 
ابتدا  فردوس را دو سال شده پیگیریم و 
شیراز  پمپ  موتور  مجاورت  در  بود  قرار 
احداث شود که متاسفانه زمانی استعلامات 
اخذ و پروانه تاسیس نیز گرفته شد، کمیته 
محل  این  با  بیرجند  در  زیربنایی  امور 
عنوان  سلیمانی  موسی  کرد.  مخالفت 
کمیته  این  مخالفت  اصلی  دلیل  کرد: 
توسعه آینده شهر فردوس بود و کاش این 
مخالفت همان اول انجام می شد تا زمان 

را از دست ندهیم.
مجتمع دام سبک فردوس

 منتظر استعلامات
وی با بیان اینکه محل جدیدی در مقابل 
مجتمع دام سنگین واقع در حاشیه جاده 
از  پس  و  مشخص  آباد  حسین  روستای 
انجام  حال  در  آن  استعلامات  موافقت 
پاسخ  لازم،  استعلام  از ۱۳  افزود:  است، 
7 استعلام هنوز داده نشده که به شدت 
پیگیریم تا با کامل شده آن، زمینه برای 
های  زیرساخت  تامین  و  بعدی  اقدامات 
لازم، برای مجتمع دام سبک فراهم شود.

فردوس  دادستان  نیز  اخیر  روزهای  در 
تاریخی  پایگاه  اتفاق شهردار، مدیران  به 

تون و قنات جهانی بلده، جهاد کشاورزی 
و  دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  و 
محله  این  از  شهرستان  گردشگری 

تاریخی بازدید کردند.
در این بازدید حجت الاسلام زارع حسینی 
گفت: باید با توجه به وسعت ۱۴ هکتاری 
تاریخی،  های  خانه  اینکه  و  محله  این 

آب انبارها و حمام هایی که به ثبت ملی 
تقریبا  و  منطقه  این  هکتار   ۲ در  رسیده 
متمرکز وجود دارد تدبیری اندیشیده شود 
تا این دو هکتاری از هر نظر آماده و در اختیار 

گردشگران و بازدید کنندگان قرار گیرد.
ورود دادستان به موضوع

و پیشنهاد قابل تامل
وی تصریح کرد: وجود ۱۴ هکتار مساحت 
این  با  شده  موجب  تاریخی  محله  این 
اعتبارات،  از طرفی کمبود  مساحت زیاد و 
میراث  حفظ  راستای  در  مثبتی  کار  عملا 
گذشتگان انجام نشود و همچنان معضلات 
دامداری ها و  مانند خروج  سالیان گذشته 
این محله  اجتماعی در  وجود آسیب های 
و  اشتغال  نفع  به  که  کاری  و  بماند  باقی 
جذب گردشگر باشد، صورت نگیرد. دادستان 
باقی  هکتار  کرد: ۱۲  خاطرنشان  فردوس 
مانده نیز با نظر کارشناسان میراث فرهنگی 
و مسئولان ذیربط چنانچه ارزش و قدمت 
این  در  ها  دامداری  اغلب  و  ندارد  چندانی 
بخش عمده هست، با جلب رضایت مالکان 
استفاده  یا هرگونه  و  احداث مسکن  برای 
بهینه به نفع شهرستان واگذارشود.وی تاکید 
کرد: اگرمیراث فرهنگی بخواهد تمام این 
۱۴ هکتار را برای گردشگران آماده کند به 
عقیده اینجانب کار بسیار سخت و لازمه آن، 
اعتبارات میلیاردی است که از توان میراث 
خارج است و مشکلات این محله همچنان 
باقی خواهد ماند، همانطور که سال ها شده 
جلسات و مصوبات راه به جایی نبرده است. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی 
وگردشگری فردوس در این بازدید مهمترین 
خُرده  وجود  را  تاریخی  محله  این  مشکل 
مالکان خرد عملا  و گفت:  دانست  مالک 
این  و  بسته  اقدامی  هر  برای  را  ما  دست 
وظیفه شهرداری است تا با توافق با آنها و یا 
خریداری املاک شان، زمینه را برای اقدامات 

بعدی میراث فرهنگی فراهم کند.

پاس کاری حل مشکلات
 بین مسئولان

به  موضوع  این  به  دادستان  ورود  چه  گر 
دام  نگهداری  بهداشتی  مسائل  خصوص 
بر  آغازی  و  گرفت  نیک  فال  به  باید  را 
تصمیم گیری درست در راستای ساماندهی 
مشکلات مختلف و رسیدن به هدف اصلی 
یعنی تبدیل محله تاریخی سردشت به محلی 
برای جذب گردشگران و به تبع آن رونق 
اقتصادی و ایجاد اشتغال دانست، ولی آنچه 
مسلم است تا زمانی که هم افزایی دستگاه 
همکاری  مهمتر  همه  از  و  ذیربط  های 
دامداران و مالکان این محله و رسیدن به 
این باور که این بناها میراث گذشتگان است 
که باید برای آیندگان حفظ شود و از ظرفیت 
آن برای رونق گردشگری و ایجاد اشتغال 
که مشکل اساسی این روزهای کشور و به 
تبع آن شهرستان فردوس است در مردم و 
مسئولان به وجود نیاید، به نتیجه رسیدن این 

مشکل مهم را باید دور از انتظار دانست.   



نام آوران

دکتر علی اکبر بهرمان

دکتر علی اکبر بهرمان سال 1311 در شهر بيرجند 
متولد شد، تحصيلات ابتدايی و متوسطه را در 
بيرجند و دوره دکترى دندانپزشكی را درسال 1340 

با اخذ رتبه اول در دانشگاه تهران گذرانيد. وى پس 
از اخذ درجه دکترى عازم آمريكا شد و به ترتيب 
در سال هاى 64 ، 66 و 67 به اخذ تخصص در 
کردن  )رديف  ارتودنسی  و  اطفال  دندانپزشكی 
دندان ها( از دانشگاه هاى معتبر آمريكا نائل گرديد. 
وى پس از اخذ درجات مذکور به کشور بازگشت و 
تاکنون منشاء خدمات آموزشی، پژوهشی، اجتماعی 
و مديريتی در ابعاد وسيعی بوده است. دکتر بهرمان 
رامی توان پدر ارتودنسی ايران ناميد زيرا ايشان 
نه تنها اولين متخصص ارتودنسی می باشد بلكه 
موجبات گشايش دوره  هاى تخصصی ارتودنسی 
را در دانشگاه شهيد بهشتی و ساير دانشگاه هاى 
ايران فراهم کرده است.  بهرمان چندين مقاله 
به زبان فارسی و انگليسی در مجلات داخلی 
و خارجی به چاپ رسانده که موجب افتخار هر 
ايرانی است. از نظر مديريتی چندين سال به سمت 
رئيس دانشكده دندانپزشكی، معاونت دانشكده و 
مديريت گروه تخصصی ارتودنسی در دانشگاه 
شهيد بهشتی خدمت نموده و در مدت مديريت 
خود در توسعه دانشكده مجدّانه کوشيده است. 
ضمناً در بيش از 13 کميته، شورا، و جوامع صنفی 
عضويت و يا رياست دارد. شرح حال و خدمات 

دندان پزشكی دکتر بهرمان در ايران:
 فارغ التحصيل دانشگاه تهران خرداد ماه 1340 
با احراز رتبه اول و اخذ مدال درجه اول علمی و 
بورس تحصيلی براى دوره هاى تخصصی از 
تحصيلات  نيم  و  سال  چهار  فرهنگ.  وزارت 
تخصصی و فوق تخصصی در ارتودنسی و دندان 
پزشكی عمومی و کودکان و اخذ درجه علمی از 
دانشگاه روچستر نيويورک در مرکز دندان پزشكی 
ايستمن. دکتر بهرمان اولين دندان پزشكی در 
ايران است  که موفق به گذرا ندن دوره کامل 
ارتودنسی همرا ه  با اخذ درجه MSc شده است.

 خدمات دانشگاهی دکتر بهرمان از شهريور 1346 
با استاد يارى در دانشگاه ملی سابق آغاز شده است. 
مسؤوليت ها و خدمات دکتر بهرمان در دانشگاه 
مذکور را به 3 دوره ميشود تقسيم کرد که در طی 

35 سال خدمت انجام داده است.

مصرف سیاه دانه برای درمان دیابت

ديابت نوع ۲ از بيمارى هايی ست که علت آن 
کاهش انسولين در بدن است. يكی از درمان هايی 
که براى اين بيمارى توصيه می شود، مصرف 
سياه دانه است. شايد براى شما باورکردنی نباشد 

اما خواص سياه دانه آن قدر اعجاب انگيز است که 
مصرف تنها ۲ گرم از آن در طول روز می تواند قند 
خون شما را کاهش دهد و تنظيم کند. سياه دانه 
در اين فرآيند همچنين ميزان هموگلوبين خون را 

کاهش و سلول هاى بتا را افزايش می دهد.

چه کسانی نباید هر روز سوپ بخورند؟

سوپ سنتی، پخته شده با آب گوشت يا ماهی، با 
سبزيجات، ممكن است در بيمارى هاى حاد دستگاه 
گوارش منع مصرف داشته باشد. اگر فردى مبتلا 
به گاستريت، پانكراتيت يا زخم معده تشخيص داده 

شود، اين غذا بايد از رژيم غذايی حذف شود. چنين 
غذا هايی توليد اسيد کلريدريک را در معده تحريک 
می کند. در صورت بروز مشكل در دستگاه گوارش،  
بايد اين اسيد در معده کاهش يابد. نخوردن سوپ به 

شما امكان می دهد التهاب را تشديد نكنيد.

برای داشتن رژیم سالم چه باید کرد؟

کاهش مصرف نمک هنگام پخت و پز تا حدود 
5 گرم در روز معادل حدود يک قاشق مرباخورى و 
محدود کردن مصرف غذاهاى فرآورى شده و فست 
فودها. ميانسالان بايداز مصرف چربی هاى اشباع 

مانند گوشت هاى چرب، کره، خامه و روغن حيوانی 
پرهيز کنند و به جاى آن از روغن هاى گياهی مانند 
روغن زيتون، آفتابگردان يا کلزا استفاده کنند. تمامی 
ميانسالان ماهيانه يک دوز مكمل خوراکی  ويتامين 

D مصرف کنند.  

آرامش اعصاب،با این گیاه

بادرنجبويه گياهی است با خواص درمانی فراوان 
که براى آرامش اعصاب، رفع بوى دهان، پاکسازى 
کبد و رفع حالت تهوع می توانيد از آن استفاده کنيد 
اما مصرف اين گياه براى افرادى که از اختلالات 

فشار خون رنج می برند بسيار مضر است، بادرنجبويه 
داراى طبعی گرم و خشک که از خواص آن به 
صورت دمنوش می توان بهره برد و به صورت خام 
و خشک شده مورد استفاده است. رفع فراموشی 

بخشی از خواص بی شمار گياه بادرنجبويه است.

وعده غذايي افطار: در وعده افطار بايد ضمن پرهيز از پرخورى، از غذاهاى سبک و در عين حال پر انرژى استفاده 
شود. سعی شود غذا به آرامی جويده شود. هنگام افطار بدن نياز به يک منبع انرژى به شكل گلوکز دارد که کاهش 
قند خون در ساعات روزه دارى را جبران کند. موارد زير براى وعده افطار توصيه می شود. مصرف يک ليوان آب 
گرم، چاى کمرنگ و يا يک ليوان شير گرم همراه با خرما يا عسل در شروع افطار. استفاده از غذاهاى سبک مثل 
فرنی ، شيربرنج ، نان و پنير و سبزي که يكي از عادات خوب غذايي ايرانی در اين ايام است. شستشوى کامل 
و ضد عفوني نمودن سبزي مصرفي بايد براساس دستورعمل 4 مرحله اى وزارت بهداشت درمان و آموزش 

پزشكی انجام شود. مرکز اطلاع رسانی مدیریت غذا معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی بیرجند

بهترین غذا برای سحری ماه رمضان

امام المتقين اميرالمؤمنين )عليه السلام( در شب بيست 
و يكم ماه رمضان مقارن طلوع فجر به شهادت رسيدند، 
در حالی که از سن مبارک حضرت 63 سال گذشته 
بود. در بيستم ماه رمضان اثرات سم در پاهاى مبارک 
اميرالمؤمنين )ع( ظاهر شد و پاهاى مبارک ورم کرد.  در 
شب بيست و يكم اثر زهر بر بدن مبارک اميرالمؤمنين )ع( 
بسيار شد. حضرت فرزندان و اهل بيت خود را جمع کردند 
و با آنها وداع نمودند و وصيت هاى خود را فرمودند. در آن 
شب هر چه خوردنی و آشاميدنی آوردند تناول نفرمودند 

ولب هاى مبارک شان به ذکر خدا حرکت می کرد و مانند 
مرواريد عرق از پيشانی نازنين شان می ريخت و با دست 
مبارک خود آن را برطرف می کرد. بعد از وداع با همگان 
دست و پاى مبارک را به طرف قبله کشيدند و فرمودند: 
»اشهد ان لا اله الا ا... وحده لا شريک له و اشهد ان 
محمدا عبده و رسوله« و چشمان مبارک را بستند و 
بهشت را به قدوم خويش مبارک فرمودند. سپس مشغول 
غسل آن حضرت شدند. بعد از غسل و کفن، امام حسن 
)ع( و امام حسين )ع( پشت سر تابوت را همان طور که 

حضرت فرموده بودند برداشته، جلو تابوت خودش حرکت 
می کرد تا در مكانی فرود آمد. حضرت علی )ع( در واپسين 
لحظات زندگی نيز به فكر صلاح و سعادت مردم بودند 
و به فرزندان و بستگان و تمام مسلمانان چنين وصيت 
فرمودند:شما را به پرهيزکارى سفارش می کنم و به اينكه 
کارهاى خود را منظم کنيد و همواره در فكر اصلاح بين 
مسلمانان باشيد. نماز را بسيار گرامی بداريد که ستون دين 
شماست.يتيمان را فراموش نكنيد، حقوق همسايگان را 

مراعات کنيد. قرآن را برنامه عملی خود قرار دهيد.

21 ماه رمضان؛ سالروز شهادت قرآن ناطق

دعای روز نوزدهم ماه مبارک رمضان 
خدايا در اين ماه بهره ام را از برکت هايش کامل گردان و راهم را به سوى نيكی هايش 
هموار نما و از پذيرفتن خوبی هايش محرومم مساز، اى هدايت کننده به سوى حق آشكار.

پنجشنبه 1 ارديبهشت 1401 * شماره  517۸
خانه غفاری4

 1۲ در  آرک  روستاى  در  غفارى  خانه 
قديمی  ابنيه  از  خوسف  شرق  کيلومترى 
و  خاص  معمارى  با  و  اتاق   ۲۲ حدود  با 
هنوز  که  روستاست  اين  فرد  به  منحصر 
بسيار  اذهان  در  آن  احداث  خاطره  هم 
که  چند  هر  است  موجود  روستا  اهالی  از 
بوده  اخير  سده  در  ساختمان  اين  احداث 
در  امروزه  حاص  معمارى  دليل  به  ليكن 

است.  رسيده  ثبت  به  تاريخی  اماکن  زمره 
ديوارى  بخارى  يا  شومينه  داراى  ها   اتاق 
می باشد و از چهار طرف پنجره دارد. بنايی 
آن سه سال  و ساخت  است  گلی  و  خشت 
طول کشيده است، هفت خانه دارد و خانه 
و  است  ايوان  داراى  دارد،  راه  هم  به  ها 
چهار طرف  دارد.خانه  کارى  آجر  آن  نماى 
دارد. درب چوبی دارد و سكويی ورودى آن 

را به داخل دالان ميسر می کند. 

جاذبه گردشگری  دیالوگ ماندگار
انگيزه همان چيزى است که باعث می شود کارى را شروع کنيد و 
عادت همان چيزى است که باعث می شود به حرکت ادامه دهيد. 

)جیم ران(

وعده های غذایی در ایام روزه داری 

سالاد و سبزى از مواردى است که هميشه در کنار ليست غذاهاى مناسب سحرى حضور پررنگی دارد. خوردن سالاد 
و سبزى به تامين آب موردنياز بدن در طول روز کمک می کند و سبب می شود کمتر احساس تشنگی کنيد.می توانيد 
وعده سحرى خود را با خوردن ميوه هاى فصل يا ماست و لبنيات شروع کنيد. اين کار سبب باز شدن اشتهاى شما 
می شود و به تامين آب موردنياز در طول روز هم کمک می کند.انواع مغزيجات مناسب و بدون نمک، مانند کشمش 
خشک و بادام منبع خوبی براى تامين پروتئين در ليست غذاهاى مناسب سحرى است.تا جايی که می  توانيد از زياده 
 روى در خوردن نان در وعده سحرى پرهيز کنيد.به هيچ وجه وعده سحرى را حذف نكنيد. با انتخاب غذا از ليست 

غذاهاى مناسب سحرى به بدن خود احترام بگذاريد و يک روزه دار واقعی باشيد.
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سودوکو جدول اعدادی است که امروزه یکی از سرگرمی های رایج در 

کشورهای مختلف جهان به شمار می آید. سودوکو مخفف یک عبارت 
ژاپنی است و به معنی »ارقام باید تنها باشند« است.

تاریخچه: این بازی برای اولین بار در یک مجله پازل آمریکایی در سال 
1۹۷۹ اتشار یافت اما انتشار آن به طور مستمر و پی گیر برای نخستین 
بار برمی گردد به ژاپن در سال 1۹۸۶ و از سال 200۵ این سرگرمی به 

محبوبیت جهانی دست یافت و نخستین مسابقه ملی آن 
در سال 200۸ در فیلادلفیا در آمریکا برگزار شد.
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جدول سودوکو

شعر

خورشید کوفه 

تيغ ستم بر تارک خورشيد کوفه 
از خون پاکش سرزده دشت شكوفه

 نخل  اميد شيعيان در خون شناور
 فزت و رب الكعبه پيچيده سراسر 

بر گوش جان از آسمان آواى زهرا )س( 
با پهلوى خونين شتابد سوى مولا 

باباى کوفه می رود محزون و خسته 
چشم انتظارش در خزان محسن نشسته

 رنگ از رخ ساقی دين رخت بسته ديگر
 شاه عدالت می رود سوى پيمبر )ص(

 بر دست مردم کاسه هاى شير مانده 
مولا وصيت بر گُلان خويش خوانده 

ديگر خرابه هاى کوفه بی قرارند
 نان و ر طب در کيسه ها چشم انتظارند

 بزم عزا به پا شده در ماتم او
 گريه زمين و آسمان اندر غم او

فاطمه حسینی

ایزوگام شـرق
0۹1۵۵۶220۵0

0۹1۵۵۶2۹0۳۳ 
بیرجند، میدان توحید 
۳204۳۳۳1 )بخشی(

آگهی تحدید حدود اختصاصی ثبت املاک
 یک قسمت از بخش ۳ شهرستان بیرجند 

به موجب ماده ۱۴ قانون ثبت املاک تحدید حدود شماره زیر: ششدانگ یک باب محوطه پلاک 
باقیمانده ۸۹ فرعی )که برابر بخشنامه جدید سازمان جهت آن پلاک ۲۰۳ فرعی منظور شده( از ۲- اصلی بخش ۲ 
بیرجند واقع در مزرعه عباس آباد مورد تقاضای علی اصغر امامی و ابوالفضل امامی و غلامرضا امامی به تصدی در وقف 
اولاد بالاشاعه در روز ۱۴۰۱/۲/۲5ساعت ۱۰ صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد. لذا به موجب ماده ۱۴ قانون 
ثبت املاک به صاحبان املاک و حقوق ارتفاقی و مجاورین شماره فوق الذکر بوسیله این آگهی اخطار می گردد که 
در روز و ساعت مقرر بالا در محل حضور به هم رسانند. چنانچه هر یک از صاحبان املاک یا نماینده قانونی آنها در 
موقع مقرر حاضر نباشند مطابق ماده ۱5 قانون مزبور ملک مورد آگهی با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید 
خواهد شد و اعتراضات مجاورین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی و نیز صاحبان املاک و حقوق ارتفاقی که در موقع 
مقرر حاضر نبوده اند مطابق ماده ۲۰ قانون ثبت فقط تا سی روز از تاریخ تحدید حدود پذیرفته خواهد شد و از تاریخ 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف یک ماه دادخواست اعتراض خود را به مرجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی لازم 

از مرجع مذکور اخذ و به این اداره تسلیم نمایند.

شناسه: 1305610        تاریخ انتشار : 1401/2/1

حسین براتی - رئیس ثبت اسناد و املاک بیرجند

آگهی تغییرات شرکت سکنا ساز پارسیان )سهامی خاص( به شماره ثبت 2۳66 و شناسه ملی 10۳60040749 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۴۰۱/۰۱/۱5 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱ - به پیشنهاد هیئت مدیره و 
گزارش بازرس سرمایه شرکت از محل مطالبات سهامداران از مبلغ ۲۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال به ۲5۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال افزایش یافت و 
ماده مربوطه در اساسنامه بشرح ذیل اصلاح گردید : سرمایه شرکت مبلغ ۲5۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال منقسم به ۲5۰۰سهم ۱۰۰۰۰۰۰ 

ریالی با نام عادی می باشد.

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان جنوبی
 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بیرجند )1۳0590۳(

آدرس : نبش توحید 1۹  تلفن : 0۹1۵۵۶2۹021- 0۹1۵1۶1140۸- ۳24۳۹4۹2

به درخواست مشتریان عزیز 
چلو کباب کوبیده ، چلوجوجه کباب

هم به منوی غذا اضافه شد

مرغ کامل اکبر جوجه ۵۵ هزار تومان
سوپ ویژه کیلویی 1۵ هزار تومان
کشیک در ماه مبارک رمضان  از ۱۱ونیم تا 23 به صورت یکسره

تخفیف ویژه ثبت نام 

دوره های جدید

باغ خراشاد- باغ مزارکوه
مزروعی بهلگرد- باغ سورگ

مشاور شما در انتخاب مناسب 



۵
پنجشنبه  1  اردیبهشت 1401 * شماره 5178 

روز بدون فوتی کرونایی در خراسان جنوبی

تعداد جان باختگان کرونا در خراسان جنوبی در عدد هزار و ۴۴۶ باقی ماند. دبیر ستاد دانشگاهی پیشگیری و کنترل کرونا در استان گفت: روز گذشته ۲۳۲ آزمایش 
تشخیص مولکولی و سریع کرونا در استان انجام شد که در مجموع ۴۶ بیمار جدید شناسایی شد. شریف زاده افزود: از این تعداد ۲۳ مورد از بیرجند، یک مورد از بشرویه 

۲ مورد از خوسف، یک مورد از زیرکوه، یک مورد از سرایان، ۲ مورد از سربیشه، ۴ مورد طبس، ۳ مورد فردوس، ۸ مورد قائنات و یک مورد از نهبندان شناسایی شد.

 * معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی
خدمات  مراکز  همه  گفت:  بیرجند 
جامع سلامت و پایگاه های بهداشتی 
و خانه های بهداشت در استان، آمادگی 
ارائه خدمت به اتباع برای تزریق یک 
)سرخک،   MMR واکسن  نوبت 

سرخجه و اوریون( را دارد.
* جشن روزه اولی ها به همت ستاد 
مساجد  هنری  فرهنگی  های  کانون 
خراسان جنوبی و با شرکت ۱۰۰ دختر 
روزه اولی در سیزدهمین نمایشگاه قرآن 

کریم بیرجند برگزار شد.
* معاون فرهنگی اوقاف و امور خیریه 
شب  مراسم  گفت:  جنوبی  خراسان 
بقعه   ۲۸ در  نیز  رمضان   ۲۱ احیای 
متبرکه و مراسم شب ۲۳ ماه مبارک 
بقعه متبرکه خراسان  رمضان در ۲7 

جنوبی برگزار خواهد شد.
* ۶ میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان اعتبار 
ملی و اعتبارات سفر ریاست جمهور به 
و  کاروانسرا ها  برای  جنوبی  خراسان 

موزه های خراسان جنوبی ابلاغ شد.
* رئیس اداره میراث فرهنگی، فردوس 
گفت: درخت کهنسال چنار مهوید با 
قدمت ۶۵۰ تا 7۰۰ سال در فهرست آثار 

ملی کشور ثبت شد.
 * ۳7۵ مجوز کسب  و کار در حوزه 
تولید و  فعالان  برای   صنایع دستی 

کنندگان در سال گذشته صادر شد.
* ۵۶ پایگاه حامی یابی در شب های 

قدر در خراسان جنوبی برپا می شود.
* مدیرکل میراث فرهنگی گفت: مرمت 
ارگ کلاه فرنگی ادامه دارد تا به زودی 

برای بازدید عموم بازگشایی شود.

اخبار  کوتاه 

تداوم خیزش گرد و خاک در  استان

مهر - مدیرکل هواشناسی خراسان جنوبی از 
تداوم وزش باد و خیزش گرد و خاک در استان 
خبر داد و گفت: روند دمای هوا تا پایان هفته 
افزایشی است. خندان رو با اشاره به شرایط 
جوی استان در ۲۴ ساعت آینده بیان کرد: برای 
امروز، در برخی ساعات افزایش ابر و وزش باد 
قابل پیش بینی است. وی از وزش باد شدید در 
روز جمعه خبر داد و افزود: همچنین در این روز 
خیزش گرد و غبار و کاهش دید افقی دور از 
انتظار نیست. خندان رو با اشاره به وضع دمایی 
استان بیان کرد: روند دمای هوا از امروز تا 

جمعه افزایشی بوده و هوا گرم تر می شود.

خواب آلودگی پدر، دختر 13 
ساله اش را به خواب ابدی برد

واژگونی سواری کیا اسپرتیج در محور دیهوک- 
راور یک کشته و ۳ زخمی برجای گذاشت. به 
گزارش صداوسیما، رئیس پلیس راه استان گفت: 
واژگونی سواری کیا اسپرتیج ساعت ۱۰:۰۰ روز 
گذشته در کیلومتر ۲۰۰ محور دیهوک به راور 
منجر به فوت دختر ۱۳ ساله و زخمی شدن ۳ 
سرنشین شد. سرهنگ رضایی علت این حادثه 
را عدم توجه به جلو ناشی از خستگی و خواب 

آلودگی اعلام کرد.

تولید گوشت سفید در شهرستان 
درمیان ۲۰ درصد افزایش یافت

ایرنا - مدیر جهاد کشاورزی درمیان گفت: ۱۶ 
هزار و ۱۰۰ تن گوشت سفید سال گذشته در 
این شهرستان تولید شد که نسبت به سال 
نصیرایی  دارد.  درصدی   ۲۰ رشد   ،۱۳۹۹
در  جوجه ریزی  قطعه   میلیون  هفت  افزود: 
مرغداری های شهرستان انجام شد که نسبت 
به سال قبل تر یک میلیون قطعه بیشتر بوده 
درمیان  شهرستان  کرد:  بیان  وی  است. 
بهره برداری مرغ گوشتی  پروانه  دارای ۲۰۰ 
است که سال گذشته ۱7۸ واحد فعال بوده 
و جوجه ریزی در آنها انجام شده است. مدیر 
جهاد کشاورزی درمیان گفت: با وجود اینکه 
پرورش دهندگان مرغ سال گذشته مشکلات 
متعددی داشتند، اما تولید گوشت مرغ در این 

شهرستان ۲۰ درصد افزایش یافت.

شورای فرهنگ عمومی قاین، 
 شورای برتر کشور شد

 نماینده قاینات و زیرکوه در مجلس از میرزنگویی ،
برای  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره  رئیس 

شهرستان  عمومی  فرهنگ  شورای  انتخاب 
به عنوان شورای برتر کشور تقدیر کرد. اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامی قاین به عنوان شورای 
میرزنگویی  که  گردید  انتخاب  کشوری  برتر 
رئیس این اداره به واسطه این انتخاب و همچنین 
ارائه و اجرای برنامه های شاخص فرهنگی و 

هنری در شهرستان تقدیر شد.

داد فروشندگان و مردم
 از گرانی ماهی در آمده است

رصد بازار ماهی در شهرستان بیرجند نشان 
قیمت  افزایش  روی  زیادی  عوامل  می دهد 
آن تأثیر گذاشته که این خود باعث نارضایتی 
فروشندگان و خریداران شده است. جلیل زاده، 
نایب رئیس اتحادیه مرغ، تخم مرغ و مواد 
پروتئینی بیرجند گفت: در حال حاضر قیمت 
هر کیلو ماهی شیر ۲۵۰ تا ۲۶۰ هزار تومان، 
قزل آلا 7۳ هزار تومان، سفید ۹۳ هزار تومان و 
ماهی حلوا هر کیلو ۱۵۰ هزار تومان است.وی 
گفت: این موارد ماهی هایی هستند که هنوز 
مردم تا حدودی توانایی خرید آن را دارند، اما 
به طور مثال ماهی حلوای شیر کیلویی ۵۵۰ 
هزار تومان است که وقتی تمیز می شود و سود 
روی آن می خورد تا کیلویی 7۰۰ هزار تومان 
می رسد و این اصلا برای مردم توجیه و صرفه 
اقتصادی ندارد. نایب رئیس اتحادیه مرغ، تخم 
مرغ و مواد پروتئینی بیرجند گفت: سال های 
گذشته در شب عید و خود ایام عید دو تا سه 
تن ماهی خریداری و به فروش می رساندیم، 
اما امسال ۱۵۰ کیلو ماهی خریده ایم که ۱۰۰ 

کیلوی آن به فروش رسیده است.

ایرنا - معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار 
خراسان جنوبی گفت: شرکت های معدنی 
فعال در استان به مدت سه ماه مهلت دارد 
حساب های مالیاتی و گردش مالی خود را به 

داخل استان منتقل کند.
علیرضا عباس زاده در اولین نشست شورای 
معادن استان خراسان جنوبی در سال جاری 
افزود: براساس ماده قانونی بند »الف« ماده 
۴۳ قانون برنامه ششم توسعه، حساب های 
بانکی و گردش مالی خرید و فروش معادن 
با رعایت ضوابط قانونی باید در استان های 

محل استخراج و ذخایر معدنی انجام شود.
وی یادآور شد: همچنین وقتی حساب های 
مالیاتی شرکت های معدنی در استان انجام 
شود زمینه گردش مالی بانک های استان را 
افزایش داده و امکان استفاده از حقوق های 
عوارض های  دقیق  محاسبات  و  دولتی 
پرداختی قانونی را فراهم می کند که زمینه 
بهره مندی استان از ظرفیت های معدنی را 

نیز بیشتر فراهم می کند.
استاندار  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
خراسان جنوبی گفت: در مزایده های جدید و 
واگذاری پهنه های معدنی به سرمایه گذاران 

باید به عنوان یک شرط، افتتاح حساب و 
گردش مالی شرکت در استان قید شود.

با  معدنی  استانی  وقتی  چرا  افزود:  وی 

مس،  طلا،  مانند  فراوانی   ظرفیت های 
زغال سنگ و سایر مواد باشیم اما سود آن 
عاید افرادی خارج از استان شود در حالی که 
این معادن در روستاهای دورافتاده و نیازمند 

استان نیز کشف و استخراج می شود.
استاندار  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 

خراسان جنوبی بیان کرد: اینکه سود حاصل 
از استخراج و ذخایر معدنی استان عاید مردم 
همین استان نمی شود مورد گلایه امامان 

جمعه و جماعات و مردم نیز هست که باید 
در این خصوص چاره اندیشی شود.

وی تصریح کرد: به اذعان برخی از امامان 
جمعه استان نه تنها برخی معادن سودی 
برای مردم ندارند که سبب تخریب جاده های 
روستایی و شهری و برخی امکانات دیگر 

استان مردم  منافع  تنها  و  است  شده   نیز 
به کارگیری چند نیروی کارگر است.

انتقال گردش مالی شرکت های 
معدنی پیگیری می شود

انقلاب مرکز خراسان  و  دادستان عمومی 
و  بانکی  انتقال حساب های  گفت:  جنوبی 
گردش مالی خرید و فروش معادن استان در 
راستای حقوق عامه مردم خراسان جنوبی با 
جدیت پیگیری می شود. حجت الاسلام علی 
نسایی زهان افزود: ۹۰ واحد اقتصادی در 
خراسان جنوبی وجود دارد که پرونده مالیاتی 
آنها در خارج از استان تشکیل شده و این 

مورد به ضرر مردم استان است.
وی با بیان اینکه از ۹۰ پرونده اقتصادی ۶7 
پرونده مخصوص معادن استان است، اظهار 
کرد: درحالی باید گرد و خاک و دردسرهای 
معادن را ، مردم استان تحمل کنند که درآمد 

معادن در سایر استان ها هزینه می شود.
مدیرکل امور مالیاتی خراسان جنوبی هم 
در این نشست گفت: از مجموع واحدهای 
معدن  حوزه  در  مورد   ۶7 شده  شناسایی 
است که تاکنون ۲۰ واحد موافقت کرده و 

حساب های خود را به استان منتقل کرده اند.
احسانی مهر افزود: هنوز ۲۱ واحد معدنی در 
این خصوص موافقت نکرده که موضوع در 
حال بررسی و پیگیری قرار دارد. وی بیان 
کرد: عمده اینها شرکت های معدنی بزرگ 
است که تنها حساب های تنخواه یا حقوق 
کارگران را موعد مقرر واریز می کند و باید 
پرونده های مالیاتی آنها به استان منتقل شود.
مدیرکل امور مالیاتی خراسان جنوبی اظهار 
از دلایل مخالفت شرکت های  کرد: یکی 
معدنی و معدنکاران در این خصوص این 
است که از منابع بانکی بیشتر و تسهیلات 
کنند. وی تصریح کرد:  استفاده  می توانند 
مالیات که از این پرونده  ها دریافت می کنیم 
مستقیم به حساب دهیاری و شهرداری ها 
تنها  مبالغ  این  پرداخت می شود، هر چند 
هزینه  دهیاری  جاری  هزینه های  برای 

می شود.
احسانی مهر، با بیان اینکه سال قبل ۱۲۰ 
داشتیم  مالیاتی  درآمدهای  تحقق  درصد 
عنوان کرد: اگر پرونده های مالیاتی واحدهای 
بزرگ به استان منتقل شود تحول بزرگی در 

استان رخ خواهد داد. 

مهلت سه ماهه برای تعیین تکلیف حساب های مالی معادن در استان

سرپرست مرکز برنامه ریزی منابع انسانی وزارت آموزش و پرورش:

اولویت استخدام در آموزش و پرورش با مناطق کمتر برخوردار است
منابع  برنامه ریزی  مرکز  سرپرست   - ایرنا 
و  آموزش  وزارت  اداری  امور  و  انسانی 
توسعه یافته  کمتر  مناطق  گفت:  پرورش 
نیروی  جذب  سهمیه  اولویت  در  مرزی  و 
بومی گرایی  محوریت  با  که  است  انسانی 
انجام می شود. عباس نجار، در آیین تکریم 
کل  اداره  سرپرست  معارفه  و  مدیرکل 
افزود:  جنوبی  خراسان  پرورش  و  آموزش 
از طریق آزمون استخدامی و  طبق قانون 
مورد  نیروی  می توان  فرهنگیان  دانشگاه 
استان هایی  و  کرد  تامین  را  آموزشی  نظر 
مانند خراسان جنوبی در اولویت قرار گرفت. 
وی گفت: با توجه به مرزی بودن خراسان 
جنوبی سهمیه قابل توجهی در نظر گرفته 
شده که امیدواریم بخش قابل توجهی از این 

دغدغه چندین ساله را مرتفع کند.
سرپرست مرکز برنامه ریزی منابع انسانی و 
امور اداری وزارت آموزش و پرورش اظهار 
کرد: سال هاست در آموزش و پرورش جذب 

متوسط رو به بالا نداشتیم و در دولت های 
قبل ورودی به تربیت معلم را بسته بودند 
به طوری که ظرفیت ۲۵ هزار نفری دانشگاه 
یعنی  رسید  نفر  هزار  سه  به  فرهنگیان 

نمی خواستند کاری انجام شود.
وی گفت: کمبود نیروی انسانی را با عناوین 
مختلف رفع خواهیم کرد و اولویت جذب با 
نیروهای بومی خواهد بود زیرا طبق قانون 
نیروی  جذب  با  سازمانی  تعهد  رتبه بندی 
با  کرد:  اظهار  نجار  می افتاد.  اتفاق  بومی 
پیش بینی رشد جمعیت دانش آموزی تا سال 
گرفته  صورت  کاملی  برنامه ریزی   ۱۴۰۴
نیازهای  میزان  جمعیتی  رشد  براساس  و 
تحصیلی از جمله کلاس درس به نوسازی 

مدارس اعلام شده است.
با  مدارس  نوسازی  سازمان  افزود:  وی 
استفاده از ظرفیت خیران در استان ها بخش 
قابل توجهی از نیازمندی ها را برطرف خواهد 
کرد و در طرح نذر آموزشی هم معلمان به 

عنوان بزرگترین خیران آموزشی می توانند به 
آموزش رایگان دانش آموزان کمتر برخوردار 

کمک کنند.
پرورش  و  آموزش  وزارت  در  مسئول  این 
گفت: در مورد رتبه بندی معلمان با همدلی 
آموزش  کمیسیون  پشتکار  و  همفکری  و 
و تحقیقات مجلس این قانون با تاکید بر 
مناطق روستایی، مرزی و عشایری تصویب 
امتیازات  مناطق  این  معلمان  برای  و  شد 

ویژه ای در نظر گرفته شده است.

کمبود ۲ هزار معلم دراستان

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
هم در این مراسم گفت: کمبود ۲ هزار معلم 
در این استان و از طرفی پراکندگی جمعیت، 
مدیریت تعلیم و تربیت را دشوار کرده که 
نیازمند نگاه ویژه وزارت آموزش و پرورش 
است.سید محمدرضا طالبی یادآور شد: در 
کنار حل برخی مشکلات همچون قانون 

رتبه بندی معلمان اما مشکل فضای آموزشی 
در خراسان جنوبی همچنان پا برجاست و با 
توجه به وسعت استان و پراکندگی جمعیت 
در کنار بحث نیروی انسانی باید مورد توجه 
برای  اینکه  بر  تاکید  با  طالبی  گیرد.  قرار 
آموزش  از  باید  اسلامی  تمدن  به  رسیدن 
و پرورش شروع کنیم، گفت: از نظر ایشان 
عناصر  مهمترین  محتوا  و  معلم  مدرسه، 
آموزش و پرورش است که باید به صورت 

ویژه به آن توجه داشت.
سرپرست اداره کل آموزش و پرورش هم 
استان با بیان اینکه مدیران نقش مهمی در 
تحقق اهداف انقلاب اسلامی دارند، گفت: 
مدیر انقلابی در آموزش و پرورش از سطح 
علیرضا  سید  می کند.  پیدا  نمود  مدارس 
موسوی نژاد افزود: با توجه به ابلاغیه گام 
مسیر  در  حرکت  چگونگی  انقلاب،  دوم 
انقلاب اسلامی باید مد نظر باشد زیرا مدیر 
انقلابی، دانش آموز انقلابی را تربیت خواهد 

کرد. وی تاکید کرد: برخورد بد و دفعی با 
قبل  سنوات  در  را  پرورشی  معاونت  حوزه 
شاهد بودیم که در دوره جدید باید با نگاه 
مدرسه  توجه شود، هر  این حوزه  به  ویژه 
و محیطی که مدیر آن مقید به انقلاب و 
آموزه های دینی باشد مسیر بهتری را پیش 
رو برای تربیت نسلی انقلابی خواهد داشت.

مدیرکل سابق آموزش و پرورش خراسان 
جنوبی هم با بیان اینکه در سال های گذشته 
توجهی  قابل  خدمات  کمبودها  وجود  با 
صورت گرفته است، گفت: ۵۰۰ مدرسه در 
دست ساخت قرار گرفته که ۲7۰ مدرسه 
خیّرساز و تا مهر امسال بیش از 7۰ درصد 
واقعی  بهره برداری می رسد. محمدعلی  به 
گفت: به رغم همه نقایصی که وجود داشته 
از  بسیاری  در  همواره  جنوبی  خراسان  اما 
نظر  از  کشور  استان  پنج  جزو  شاخص ها 
ادامه  راه  این  امیدواریم  که  بوده  آموزشی 

داشته باشد.

معاون استاندار در شورای معادن خراسان جنوبی عنوان کرد:

از قبیل: قابلمه، تابه، پلوپز، کیک پز، اسنک ساز و کف اتو
به صورت گرانیتی با 1 سال ضمانت 

بازسـازی انواع ظروف تفلون و چدن
برای اولین بار در خراسان جنوبی

شعبه  1 : بیرجند، خیابان توحید،  نبش توحید 28   تلفن تماس:  ۰۵۶32۰472۵۰

شعبه 2 :مهرشهر،بلوار ولی عصر)عج(، ابتدای بلوار امام حسین)ع( ، نبش امام حسین )ع( 3     تلفن :   323۰۰۵7۵

پیمانکاری 
ساختمان

 از صفر تاصد

نظارت بر کارهای  سنگ کاری نما ، سرامیک، کاشی کاری داخل 
ساختمان و سیمان کاری، آجر چینی، آجر نسوز، موزاییک،

 ایزوگام، سنگ فرش، پله، چاه کن، گچ کار
 با اکیپ کامل، قیمت مناسب و در اسرع وقت

 ۰۹۰3۹۰۵8۹۵۹-  ۰۹۹۰4۰۰4۵۵۹- محمودی

 فقط و فقط تماس بگیرید

به اطلاع همشهریان عزیز می رساند:  

ختم کلام ا... مجید
 به یاد اموات وبه نیت شفای بیماران
 توسط قاریان قرآن انجام می گردد

  و عواید آن صرف بیماران سرطانی  صعب العلاج می شود.
ضمناً نماز و روزه قضای میت هم پذیرفته می شود. 

موسسه خیریه  هیئت ابوالفضلی
۰۹۰31۶18482  - 32227177        
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امام صادق علیه السلام فرمودند:
قلَبُ شَهرِ رَمَضانَ لیَلةَُ القَدرِ

قلب ماه رمضان، شب قدر است.
)بحارالأنوار، ج 58، ص 376(

اگر در جایگاه دولت بودم 
اینترنت  را  رایگان می کردم

 رئیسی تا سال ۱۴۰۵ باید 
بدهی های روحانی را بدهد

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس 
قیمت  افزایش  گفت:  اسلامی،  شورای 
اینترنت در این مقطع به صلاح نیست 
و نباید برای اینترنت قیمت هایی درنظر 
گرفته شود که هزینه سبد خانوار را افزایش 
دهد. بابایی کارنامی، با بیان اینکه مردم به 
ویژه در ایام کرونا از ظرفیت اینترنت برای 
توسعه کسب و کارهای خود استفاده کردند 
و دانش آموزان و دانشجویان نیز از این 
علمی  افزایش ظرفیت های  برای  فضا 
استفاده می کنند، اظهار کرد: مجلس قطعا 
با افزایش قیمت اینترنت مخالف است و 
افزایش قیمت اینترنت در این مقطع به 
بر ضرورت  تاکید  با  نیست. وی  صلاح 
افزایش کیفیت اینترنت تصریح کرد: توسعه 
زیرساخت های مخابراتی و ساز وکارهای 
 مرتبط با اینترنت بسیار حائز اهمیت است ،
چراکه کیفیت موجود قابل قبول نیست و 

باید این زیرساخت ها ارتقا یابد.

روزنامه کیهان در ستون گفت و شنود 
شماره روز گذشته خود درباره ادعای دولت 
پول  آزادسازی  بر  مبنی  رئیسی  ابراهیم 
های بلوکه شده ایران نوشت: چه خبر؟! 
گفتم: سخنگوی دولت گفته است هر ماه 
۱۰ هزار میلیارد تومان از منابع آزاد شده 
پرداخت  قبل  دولت  بدهی های  بابت  را 
پرداخت  باید  کی  تا  گفت:   می کنیم. 
کنند؟ گفتم: اعلام شده این پرداخت های 
ماهیانه تا سال ۱۴۰۵ ادامه خواهد داشت! 
نیز  دیگری  مشکلات  و  بدهی ها  البته 
هست که دولت محترم تدبیر و امید و 
مدعیان اصلاحات برای دولت سیزدهم 

باقی گذاشته اند.

به  اشاره  با  دهم  مجلس  نماینده 
صحبت های ساختارشکنانه فائزه هاشمی 
پیامبر  درباره  نیز  و  تحریم سپاه  درباره 
اسلام)ص( گفت: فائزه هاشمی شمشیر 
را در مقابل اسلام و نظام از رو بسته است. 
ابطحی افزود: صحبت های فائزه هاشمی 
پیامبر  نیز  و  تحریم سپاه  در خصوص 
ابتدا  بزرگوار اسلام )ص( را که شنیدم 
باور نکردم و تصورم بر این بود که  این 

سخنان شایعه است ولی در کمال ناباوری 
نظرهای  اظهار  ایشان چنین  که  دیدم 
ساختار شکنانه ای داشتند. وی افزود: البته 
از فائزه هاشمی و بقیه اعضای خانواده 
نیست که چنین  بعید  مرحوم هاشمی 
صحبت هایی را مطرح کنند. با نگاهی به 
حواشی مهدی هاشمی و ماجرای نیک 
آهنگ کوثر متوجه می شویم که این افراد 
برای فشار به جمهوری اسلامی گوی 

سبقت را از ضد انقلاب خارج نشین هم 
ربوده اند. تا جایی که می توان گفت از 
اعضای سازمان منافقین هم تندتر عمل 
می کند. ابطحی گفت: این قبیل اقدامات 
فائزه هاشمی سابقه طولانی دارد که از 
جمله آن می توان به دیدار وی با حلقه 

بهائیان اشاره کرد. 
سوال من از قوه قضاییه این است که چرا 
وقتی نوبت به خانواده هاشمی می رسد 

کوتاه می آیند؟ اگر این حرف ها را افراد 
 دیگری زده بودند با آنها چه برخوردی 

می کردند؟

 فرمانده پیشین نیروی دریایی سپاه گفت: از 
صحبت های وزیر امور خارجه این استنباط 
می شود که سپاه به دنبال این است که 
برجام به نتیجه برسد و مذاکرات وین با 
برطرف شدن تحریم های ایران با موفقیت 
دنبال شود. البته سپاه تمایلی ندارد نامش در 

فهرست گروه های تروریستی باقی بماند 
و مهم تر از آن می خواهد این برداشتی 
که تحریم سپاه مانع به نتیجه رسیدن 
مذاکرات است نیز در اذهان عمومی رفع 
شود. سردار علایی افزود: خواسته سپاه رفع 
تمامی تحریم ها و فعالیت ایران به عنوان 

یک کشور عادی در سطح منطقه و جهان 
است. وی اظهار کرد: تحریم سپاه یکی 
از بدترین اقدمات آمریکا علیه ایران بود 
و این تحریم باعث افزایش تنش ایران و 
 آمریکا شد و حالا نیز باعث عدم موفقیت 

مذاکرا ت می باشد.

یک نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی  
گفت: در دولت احمدی نژاد اصولگرای 
بیشتری نسبت به دولت رئیسی در قدرت 
بودند، اما الان گرایش هایی از اصولگرایان 
وارد قدرت شدند که جمع محدودی هم 
دارند. یوسفیان ملا افزود: اکثر اصولگرایان 

سهمی در دولت ندارند، در حالی که اگر از 
همه افراد توانمند جریان اصولگرا استفاده 
رفت.  می  پیش  بهتر  کارها   می شد، 
از سویی راه هم برای فرار از پاسخگویی 
اصولگرایان باز است که بعدا بگویند ما در 
قدرت نبودیم و مسئولیت عملکرد دولت 

را بر عهده نمی گیریم. وی اضافه کرد: 
رئیس جمهور باید از همه ظرفیت جریان 
که  حالی  در  می کرد،  استفاده   اصولگرا 
جریان  از  کوچکی  بخش  به  ها  پست 
اصولگرا رسید و اکثر افراد این جریان وارد 

دولت نشدند.

رئیس جمهور در جلسه هیئت دولت گفت: 
کشور را نمی  توان با رودربایستی اداره کرد؛ 
بسیاری از عقب ماندگی های اداری کشور، 
به خاطر عدم ضابطه مندی و برخی روی 
دربایستی ها بوده است. رئیسی، پیگیری 
را رمز موفقیت دستگاه ها در انجام وظایف 
تاکید  و  دانست  ماموریت های شان  و 
کرد: مشکلات فقط با دستور دادن حل 

باید منجر به  بلکه دستورات  نمی شود، 
اقدام و عمل جدی شود. رئیس جمهور با 
تاکید بر لزوم مدیریت نقدینگی و هدایت 
تسهیلات بانکی به سوی تولید گفت: خلق 
نقدینگی بدون مدیریت آن پیامد های سوء 
اقتصادی دارد و تلاش های خدمتگزاران 
عرصه اقتصاد را بلااثر می کند. در ادامه 
تشکیل  با  داد  ماموریت  اول  معاون  به 

ذیربط،  مسئولان  حضور  با  کمیته ای 
مشکلات و موانع حوزه تجارت را احصا 
و در کوتاه ترین زمان برای حل آنها تدبیر 
کنند. وی ضمن محکوم کردن حملات 
کشور  در  مدرسه  چند  به  تروریستی 
افغانستان  حاکمه  هیئت  از  افغانستان 
خواست که با تمام توان برای جلوگیری 

از تکرار این دست حوادث بکوشد.

فائزه هاشمی شمشیر را در مقابل اسلام و نظام از رو بسته است

 سپاه به دنبال این است که برجام به نتیجه برسد

فعال اصولگرا: فقط بخش کوچکی از اصولگرایان در قدرت هستند

افزایش حقوق سربازان به کجا رسید؟رئیس جمهور: کشور را با رودربایستی نمی توان اداره کرد

»میلیونی«  حقوق  افزایش  نوشت:   2۴ رویداد 
کارکنان وظیفه مصوبه مجلس در حقوق واریزی 
فروردین ماه لحاظ نشد؛ طبق پیگیری از مسئولان 
باید تا پایان اردیبهشت منتظر ماند و دید که چه 

مقدار بودجه به ستادکل تخصیص می یابد. 

دلیل موج گرانی های اخیر چیست؟

گرانی  درباره  اقتصادی  مسائل  کارشناس  یک 
های بازار گفت: تا زمانی که مشکلات اقتصادی 
به صورت ریشه ای حل و فصل نشود، وضع تورم 
و گرانی ها قابل کنترل نیست، بلکه باید ریشه 
مشکلات شناسایی شود و با توجه به راهکار های 
علمی و منطقی معضلات را برطرف کرد. شقایقی 
شهری، درباره اینکه تورم و گرانی در بازار از چند 
دلیل نشات گرفته است، گفت: دلیل اول مرتبط 
مذاکرات  شدن  فرسایشی  و  کشیدن  طول  با 
هسته ای است، دلیل دوم نیز به حقوق و عوارض 

گمرکی مربوط می شود. 

تغییر دستمزد کارگران تکذیب شد

نماینده کارگران در شورای عالی کار شایعه تغییر 
مصوبه افزایش دستمزد ۱۴۰۱ را رد کرد و گفت: 
کارگران نگران نباشند مصوبه دستمزد  تغییر 
نمی کند. ابوی، از کارفرمایانی که حقوق این 
برج کارگران خود را علی الحساب پرداخت کرده 
بودند، خواست تا مابقی حقوق نیروها را بپردازند.

 مهاجرت های اقلیمی در ایران
 آغاز شده است

آغاز  از  خشکسالی  ملی  مرکز  رئیس  وظیفه، 
کویر  و  جنوب شرق  جنوب،  ساکنان  مهاجرت 

مرکزی ایران به دلیل تغییر اقلیم خبر داد.

واردات کالاهای اساسی منحصر 
به دولت شد

 اتحادیه واردکنندگان نهاده های دام و طیور گفت: 
بر اساس برنامه  ریزی های به عمل آمده در وزارت 
جهاد کشاورزی، بخش خصوصی به طور کامل از 
فرآیند واردات کالاهای اساسی شامل روغن، دانه 

روغنی، ذرت، جو  و کنجاله سویا حذف شد. 

مذاکرات به جایی نخواهد رسید  

شریعتمداری، مدیر مسئول روزنامه کیهان گفت: 
مذاکرات وین، زنده کردن مواردی است که در 
امتیازات  ما  از  برجام  ما گرفته اند. در  از  برجام 
نقد گرفتند و وعده های نسیه دادند و حتی زیر 
این وعده ها زدند و بدعهدی کردند. وی افزود: 
مذاکرات به جایی نخواهد رسید، چون تحریم 
آمریکایی ها به خاطر مسائل هسته ای ما نیست. 

دولت در قضیه برجام در حال 
فرصت سوزی است

فعال اصلاح طلب درباره مذاکرات هسته ای گفت:  
دولتمردان ما نمی توانند از این موضوع مهم شانه 
خالی کنند و بگویند بدون حل کردن تنش های 
خارجی و مسائل بین المللی، می توانند مشکلات 
کشور را حل کنند. الویری افزود:  بر این باور هستم 
که در حال از دست دادن فرصت های طلایی 
هستیم و نگرانم که آیندگان، مسئولان فعلی را به 
فرصت سوزی متهم کنند، چرا که در حال حاضر 
موقعیت های مناسب از دست می رود و ممکن 
است ضرر هایی به کشور وارد شود که جبران 

کردن آن امری بسیار دشوار باشد. 

خودروی ملی یعنی افتضاحی
 که ایربگش باز نمی شود 

موضوع  با  رابطه  در  مجلس  نماینده  سعیدی، 
انتقادها به خودروسازان خطاب به نمایندگان عنوان 
کرد: خودروی ملی یعنی افتضاح ملی، یعنی باز 
نشدن ایربگ ها در ۹۳ درصد موارد، یعنی کشته 
شدن بیش از 2۰ هزار نفر در سوانح رانندگی، یعنی 
ارابه مرگ. هیچ خانواده ای نیست که داغدار از 

دست دادن عزیزی در تصادفات نباشد.

سفر خانواده قالیباف به ترکیه
 برای خرید سیسمونی

رویداد2۴ نوشت: دختر محمدباقر قالیباف، رئیس 
مجلس  به همراه همسرش برای خرید سیسمونی 
نوزادشان به ترکیه رفته اند. الیاس قالیباف، فرزند 
رئیس مجلس این موضوع را تایید کرده و گفته 

خطای بزرگی بوده است. 

 اصلاح طلب نیستم، اصولگرا 
و کاملا ولایی هستم

مقصودی، نماینده بروجرد در واکنش به اینکه یک 
خبرگزاری اصولگرا، وی را اصلاح طلب معرفی 
کرده بود، گفت: به نظر شما چرا به من گفتند 
اصلاح طلب؟ چه ربطی دارد؟ من اصلاح طلب 
نیستم، اصولگرا و کاملا ولایی هستم. گفتنی است 
فیلم دستگیری برادر این نماینده مجلس در شبکه 

های اجتماعی بازخورد زیادی داشته است.


